
Újjáépítés

A Szentendrei skanzenben és a
Mûemléki Felügyelõségnél is adatokat
gyûjtenek Felsõzsolca újjáépítéséhez.

� Írásunk a 8. oldalon.

Vita alakult ki a miskolci önkor-
mányzati választásokra kijelölt körzet-
határok körül, mely az OVB elé került.

� Írásunk a 3. oldalon.

A Borsod Volán férfi asztalitenisz-
együttese az utóbbi évtizedek legnagyobb
miskolci sikerét érte el.

� Cikk a 6. oldalon.

AsztaliteniszKörzethatárok

Befejezõdött a második ütem-
mel a MIHÕ Kft. Futó utcai fû-
tõmûvében a biogáz-beruhá-
zás. Tavaly év eleje óta már de-
póniagázzal fûtenek és melegí-
tik a vizet a hejõcsabai lakóte-
lep 319 lakásában, most a gáz-
motor beállításával már villa-
mos energiát is termel a rend-
szer.

� HORVÁTH I.

A fejlesztés több évre nyúlik
vissza, és a Bogáncs utcai szemét-
lerakó bezárásával, illetve rekulti-
vációjával kezdõdött. Az erjedõ sze-
mét ugyanis magas metántartalmú
depóniagázt termel, melynek erõs
az üvegházhatása, ezért kutak se-
gítségével nyerik ki, és fáklyán éget-
ték el, hogy kevésbé terhelje a kör-
nyezetet. A MIHÕ Kft.-nél azonban
felvetõdött a hasznosítása, és egy
92 millió forintos beruházásba kezd-
tek, melynek keretében átalakítot-
ták a Futó utcai kazánházat, be épí -
tettek egy biogázkazánt, illetve ki-
építettek 2050 méter gázvezetéket
a depóniagáz eljuttatásához. A bio-
erõmûvet 2009 januárjában adták
át ünnepélyesen, de már ekkor meg-
volt a terv a második ütemre, sõt,
már ekkor elnyert a MIHÕ az Új
Magyarország Fej lesztési Terv KEOP
keretében 196 millió forint, vissza
nem térítendõ támogatást a beru-
házás folytatására.

A Bogáncs utcáról kitermelt bio-
gáz ugyanis még télen sem kerül tel-
jes felhasználásra, nyáron pedig, ami-
kor csak a vizet kell melegíteni, a
többletet újra csak elfáklyázták. A
hasznosításra egy gázmotor beépí-
tése nyújtott lehetõséget, melynek
segítségével villamos energiát állí-
tanak elõ a fûtõmûben, melyet az
ÉMÁSZ felé értékesítenek. Ez 70-
75 millió forintos bevételhez juttat-

ja éves szinten a hõszolgáltatót. A
bioerõmû üzembeállítása óta a
földgáz kiváltásával 25-30 millió fo-
rintot spórol meg a cég, így összes-
ségében évi százmillió forintot je-
lent a fejlesztés. A második ütem ün-
nepélyes átadása szerda délután volt,
ahol Korózs András, a MIHÕ Kft.
ügyvezetõ igazgatója elmondta,
stratégiai céljuk a földgázfüggõség
enyhítése, és a zöld energiák bevo-
nása. Ebben csak elsõ lépés a most
átadott beruházás, hiszen biomassza
hasznosításán is dolgoznak, sõt
ebben már sikeres pályázatuk is van,

és megemlítette a Mályi térségében
elkezdett fúrást is, melynek során a
geotermikus energiát vonják be
majd a fûtési rendszerbe.

Dr. Halmai Gyula, a Miskolc
Holding Zrt. elnök-igazgatója arról
beszélt, hogy az ezredfordulón
Miskolcon volt a legmagasabb a
távhõ díja, és a MIHÕ volt a leg -
eladósodottabb közszolgáltató cég
Miskolcon. Az új menedzsment
munkájának köszönhetõen mára a
legsikeresebb cég lett a holdingban.
A panelprogram és a technikai kor-
szerûsítések segítségével pedig meg-

valósul az „olcsón jót” elve, ami mel-
lett a környezetvédelem is fontos. 

Káli Sándor, Miskolc polgármes-
tere elmondta, amikor hivatalba lé-
pett, még a lakók nagyobb része a
leválást fontolgatta a távhõrend-
szerrõl, a MIHÕ szakemberei azon-
ban azon voltak, hogy ésszerû ér-
veket mondhassanak a gazdaságos
távfûtés mellett. A város elsõ em-
bere szerint jó, hogy a holding tá-
mogatja a zöld ügyeket, most pedig
a MIHÕ fejlesztései utat mutatnak
az ország távhõszolgáltatóinak, ho-
gyan lehet ezt csinálni.

A Miskolc Piac Zrt. – a piactér
területén dolgozó kereskedõk,
õstermelõk, kistermelõk elé-
gedetlensége miatt – azzal a
kéréssel kereste meg Miskolc
polgármesterét, hogy segítsen
felszámolni a Búza téri piac
és a Kertész Áruház közötti
területen folyó illegális árusí-
tásokat – tájékoztatott Veres
László önkormányzati szóvivõ.

Káli Sándor polgármester a
közterület-felügyelet vezetõjétõl
kért tájékoztatást az ügyben. Papp
Tamás arról számolt be, hogy a
közterület-felügyelet – együtt -
mûködve a rendõrséggel – az el-
múlt idõszakban több alkalommal
kérte az árusokat, hogy jogellenes
tevékenységüket fejezzék be és
szabályos körülmények között,
kulturált módon, termékeiket a
pia con belül értékesítsék. Több
esetben kellett az illegális tevé-
kenységet a jogszabályi kereteken
belül szankcionálni, illetve a köz-
terület-felügyelõknek el kellett
kobozniuk a termékeket. Ezzel
egyidejûleg olyan jelzéseket is
kapott a közterület-felügyelet,
hogy elsõsorban az idõs embe rek

kárára több bûncselekmény is
történt. Sajnos, a jó szándékú
kérés, figyelmeztetés, eseti szank-
cionálás sem vezetett eredmény-
re az illegális árusítást folytatók kö-
rében.

Káli Sándor polgármester ezek
után úgy döntött a jogszabályo-
kat betartó többségi kereskedõk
érdekében, hogy a Búza téri
piac melletti gépkocsiparkoló te-
rületére helyezzék át az úgyne-
vezett közbiztonsági pontot és a
fenti tevékenységek megakadá-
lyozására a területen állandó
közterület-felügyeleti ellenõrzés
legyen. Miután a Miskolc Piac Zrt.
tájékoztatása szerint a Vásár -
csarnok területén biztosítani tud-
nak asztalokat õstermelõknek és
kistermelõknek egyaránt, Miskolc
polgármestere arra kéri az illegális
árusítási tevékenységet végzõket,
hogy szabályozott, törvényes kö-
rülmények között termékeiket –
hasonlóan más kereskedõkhöz –
a Búza téri piac területén érté-
kesítsék. Ennek betartása érde-
kében – a társszervek bevoná-
sával – folyamatos ellenõrzéseket
végez majd a közterület-fel-
ügyelet.

Bányászok, nyugdíjasok és fi-
atalok együtt újították fel a
perecesi szabadtéri színpa-
dot, mivel a pályázaton el-
nyert összeg csak az anyag-
költségeket fedezte. A vasár-
napi ünnepségen táncosok,
zenészek és színészek adtak
mûsort az avatásra kilátogató
közönségnek.

A Perecesi Nyugdíjas Tánc -
csoport tagjai léptek elõször a fel-
újított szabadtéri színpadra. Az
eredetileg 1938-ban épült, Tün -
dérkert elnevezésû színpadon a
’60-as évekig rendszeresen sze-
repeltek helyi amatõr színészek.
Néhány évtizede senki sem lépett
a színpadra, ám most megújult a
létesítmény.

A felújításhoz szükséges, a
Norvég Civil Támogatási Alaphoz
benyújtott pályázaton elnyert
összeg csak az anyagköltséget fe-
dezte, így a kivitelezést a helyi-
ek végezték, ám a munkálatok-
kal még nem végeztek teljesen.
A felújítás részeként a  zenész árok

is megújult, az ünnepi rendez-
vény így nem múlhatott el a
Bányász Fúvószenekar mûsora
nélkül.

Mostantól már gyakrabban is
megtelhet a nézõtér helyiekkel,
számos rendezvény helyszíne lesz
ugyanis a felújított perecesi szín-

pad. Az ünnepség Eperjesi Erika,
a Miskolci Nemzeti Színház mûvé-
sze és Jenei Gábor budapesti
mûvész közös produkciójával zá-
rult. A felújításnak köszönhetõen
a perecesiek azt remélik, hogy
ismét közösségi térré válhat a meg-
újult színtér és környéke.

A legfrissebb adatok szerint
minden eddigit felülmúlt a
Miskolci Egyetemre jelent-
kezõk száma 2010-ben, így
stabilizálta jó országos
pozíció ját az intézmény. 2009.
évhez képest négy százalék-
kal, 8537 fõre nõtt a campusra
jelentkezõk száma. 

� BÚZAFALVI T.

A csütörtöki hivatalos ponthú-
zást követõen, péntek reggel a
Miskolci Egyetem Felnõttképzési
Regionális Központjában dr. Patkó
Gyula rektor és a karok dékánjai
tájékoztatták a sajtó képviselõit.
A miskolci campus nyolc karán és
egy intézetében csaknem min-
denhol nõtt a jelentkezések
száma. A Gépészmérnöki és
Informatikai, valamint Állam- és
Jogtudományi Kar iránt volt a leg-
nagyobb a diákok érdeklõdése. A
Bölcsészettudományi Karon és a
Bartók Béla Zenemûvészeti In -
tézetben is több mint 100-zal
nõtt a jelentkezõk száma, a tava-
lyi adatokhoz képest. 

Új jelenség, hogy egyre több
kart és szakot jellemeznek igen
magas ponthatárok. A jogi, a böl-
csész és a közgazdász karra, az
államilag támogatott nappali alap-
képzésre 400 körüli, vagy afö lötti

pontszámmal lehetett bejutni. Az
Állam- és Jogtudományi Karon, a
Bölcsészettudományi Karon, a
Bartók Béla Zene mûvészeti
Intézetben, a Comenius Tanító -
képzõ Fõiskolai Karon, a Gaz -
daságtudományi Karon, a Mûszaki
Anyagtudományi Karon és a
Mûszaki Földtudományi Karon a
túljelentkezési arány mintegy há-
romszoros. 

Dr. Patkó Gyula rektor elmond-
ta, kiemelkedõ jelentõséggel bír ez
a pozitív tendencia, hiszen a fel-

sõoktatási intézmények közötti,
egyre erõsödõ verseny ellenére is
egyértelmûen mutatja a Miskolci
Egyetem népszerûségét, azt a tényt:
egyre többen biztosak abban, hogy
az itt szerzett diplomára szeretnék
alapozni az életüket. Optimális
esetben az augusztus 10-ig bea-
dandó pótjelentkezéseknek kö-
szönhetõen a karok még növelhe-
tik létszámukat. Meggyõzõdésem,
hogy aki a Miskolci Egyetemre je-
lentkezett, nem fogja megbánni
döntését – tette hozzá a rektor.

Közbiztonság
piacközelben

Évi százmilliós megtakarítás

ENERGIA BIOERÕMÛBÕL

Kalákában dolgoztak

MEGÚJULT
A PERECESI SZÍNPAD

Újra mûsornak tapsolhattak a Tündérkertben.

NÉPSZERÛ A MISKOLCI EGYETEM

Rekordszámú jelentkezõ

Vaszilij Szigarjev: Guppi című „komédia, vagy tragédia, vagy ko-
média egy részben” darabját mutatta be a Centrál Színház három mű-
vésze: Györgyi Anna, Bán János és Csuja Imre csütörtök este az Akropolisz
Szabadtéri Színpadon a Miskolctapolcai Nyár keretében, mely a hónap
végéig még számtalan, színes programmal várja a kilátogatókat.

GUPPI AZ AKROPOLISZON

Korózs András (balról), Káli Sándor és dr. Halmai Gyula vágták át a szalagot.
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Módosító javaslatot
nyújtott be az
Országgyûlésben
dr. Nagy Kálmán, a
KDNP országgyûlési
képviselõje arról,
hogy a moratórium
alatt is kilakoltatható
legyen az, aki bûncse-
lekmény útján jutott
hozzá az ingatlanjá-
hoz. 

� HORVÁTH I.

Molnár Péter, a KDNP
Miskolc városi elnöke
szerda délelõtti sajtótá-
jékoztatójukon elmond-
ta, Miskolc szocialista országgyû-
lési képviselõi nyújtottak be ere-
detileg egy módosító indítványt,
melyben javasolták a kilakoltatá-
si moratórium meghosszabbítá-
sát. A kormány közelmúltban el-
fogadott törvénye szerint 2011.
március 1-jéig tart a moratórium.
Ezt követõen sajtótájékoztatót tar-
tott a miskolci MSZP, azt hangsú-
lyozva, hogy az elfogadott törvény
miatt nem lehet kilakoltatni a
Fészekrakó program keretében
csalás útján ingatlant szerzõket.
Molnár Péter szerint ebben a
helyzetben „önt tiszta vizet a po-
hárba” dr. Nagy Kálmán módosí-
tója, mely szerint: büntetõügyben
hozott jogerõs határozat alapján
azokra a lakástulajdonosokra, va-
lamint családtagjaira nem vonat-
kozik a kilakoltatási moratórium,
akik csalással, zsarolással, okirat-
hamisítással jutottak lakóingat-
lanhoz. Az elnök hozzátette, a tör-
vény eredeti célja továbbra is
megmaradt: segíteni a nehéz hely-
zetben lévõkön. Molnár Péter azt
is megemlítette, hogy bár tavasszal
elfogadott a miskolci közgyûlés egy
együttélési kódexet, azt azonban
senki nem tartatja be a lakókkal.

Dr. Nagy Kálmán szerint
2006–2008-ban már érezhetõ volt
Miskolcon a lakáspiac fellendülé-
se, elsõsorban az Avason és
Lyukóban vásároltak ingatlanokat.
A szisztéma minden esetben ha-

sonló volt, a Fészekrakó programot
kihasználva, az államnak nyolcszáz
millió forintos kárt okozva 200-300
család költözött be lakásokba. Ezt
követõen az Avason megszapo-
rodtak a panaszok, és tarthatatlan
a helyzet továbbra is. Ennek kap-
csán a képviselõ elmondta, hogy
az egyik lépcsõház esetében, ahol
a beköltözõk megkeserítették az
ott lakók életét, személyes levél-
ben kérte a jegyzõnél a vizsgála-
tot, de a jogi fõosztály úgy ítélte
meg, hogy nincs lehetõségük in-

tézkedni. Dr. Nagy Kál -
mán azt is elmondta, je-
lenleg Magyarországon
nincs olyan rendszer,
amely kezelné a kilakol-
tatott családokat, ebben
a helyzetben pedig nem
lehet embereket utcára
tenni. Ezért fogadták el a
moratóriumot, mert
annak lejártáig ezt a rend-
szert ki tudják dolgozni.
Megemlítette, hogy a mo-
ratórium határidejének
módosítását is javasolta az
MSZP-frakció, március
1-rõl április 15-re. A kép-
viselõ idézett a szocialis-

ták – az õ jelenlegi javaslatához ha-
sonló – módosítójának indoklásá-
ból, mely szerinte egyrészt utal arra,
hogy önkormányzati dolgozók is
részt vettek a csalásban, másrészt
az ügyrõl, mint megtörtént dolog-
ról beszél. Ebben az esetben azon-
ban hiányolja a konkrét lépéseket,
a kilakoltatásokat, illetve azt, hogy
az önkormányzat vizsgálatot in-
dítson a felelõsök megkeresésére.
Ezért kéri, hogy a város hozza nyil-
vánosságra, mi történt eddig az
ügyben.
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Fedor Vilmos, a 13-as számú választókörzet önkor-
mányzati képviselõje értesíti a választókörzetben élõket,
hogy július 28-án (szerdán) 16 órától lakossági fogadó-
órát tart a Szentpéteri kapuban, a Romek téren lévõ ügyfél-

szolgálati irodában. Minden érdeklõdõt tisztelettel vár!

Lakossági fogadóóra

A miskolci szocialisták a saját
és az avasiak sikerének érzik
azt, hogy a lakásmoratórium
meghosszabbítására irányuló
törvény kiegészül azzal a mó-
dosítással, hogy a bûncselek-
mény útján lakástulajdonhoz
jutókat közben is ki lehet lakol-
tatni.

� HORVÁTH IMRE

Dr. Varga László országgyûlési
képviselõ azzal kezdte a csütörtök
délelõtt tartott sajtótájékoztatót,
hogy minden, önhi-
báján kívül bajba ke-
rült devizahiteles
megsegítésével egyet -
értenek, támogatják
azt. Azonban már
akkor felhívták a fi-
gyelmet arra, hogy
Mis kolcon több eset-
ben bûncselekmény
útján jutottak lakás-
tulajdonhoz emberek,
amikor a kormány ré-
szérõl felvetõdött a
kilakoltatási tilalom
meghosszabbításának
ötlete. Július 7-én mó-
dosító indítványt nyújtottak be arra
vonatkozóan, hogy a rosszhisze-
mûen tulajdont szerzõkre ne vo-
natkozzon a moratórium, majd a
törvényjavaslat általános vitájában
is elmondták 12-én. Dr. Varga
László szerint azonban a fidesze-
sek nem vették ezt figyelembe, sõt,
az ülésen a miskolci képviselõik
nem is vettek részt a vitában. A szo-
cialisták módosítóját leszavazták,
majd 19-én a parlament elé került
a témájában ugyanarra vonatkozó
módosító indítvány, immár dr. Nagy
Kálmán részérõl. A képviselõ hoz-
zátette, annak örülnek, hogy tör-
ténik valami, hiszen hónapokig
ezen dolgoztak. Nekik nem számít,
hogy kinek a javaslata alapján szü-
letik meg a módosítás, de azt dr.
Varga László szerint el kell mondani,
hogy a Fidesz hónapokig nem tett

semmit az ügyben, most pedig az
õ felvetésüket vette át, dr. Nagy
Kálmán pedig úgy tesz, mint ha õ
intézte volna el ezt.

Fodor Zoltán, avasi önkormány-
zati képviselõ rövid áttekintést
adott a Fészekrakó-ügyként elhí-
resült esetrõl, melyben 2008-ban
történtek az elsõ lépések, a lakók
ekkor fordultak panaszokkal hozzá,
hogy egyre több a beköltözõ a vá-
rosrészben, akik az együttélés elemi
szabályait sem veszik figyelembe.
Az ügy felgöngyölítése során ki-

derült, hogy volt egy felhajtó, aki
megkeresett családokat, és fel-
ajánlotta a lehetõséget, hogy ingyen
lakáshoz juthatnak. A csalásban
részt vett egy cég, aki fiktív jöve-
delemigazolásokat adott ki, illetve
ügyvéd, aki az adásvételt lepapí-
rozta, de a képviselõ egy pénzin-
tézet felelõsségét is megemlítette.
A dolog újabb csavarja, hogy a la-
kások eladóival megegyeztek, hogy
a valós vételártól magasabb árat ír-
janak a szerzõ désbe, így a két ár
közötti plusz összeget szétosztották
egymás közt az ügylet résztvevõi.
Fodor Zoltán azt is elmondta, hogy
minden törvényes lépést megtet-
tek az ügyben, amit lehetett, felje-
lentést is tettek. Az ügyet a miskolci
kapitányság kezdte el felgöngyölí-
teni, ám mivel „átlépte a város ha-
tárait”, így átvette a megyei fõka-

pitányság. Jelenleg 550 esetben
nyomoz a rendõrség, az államot ért
kár pedig meghaladja az ötmilli-
árd forintot. A rengeteg eset miatt
a közelmúltban meghosszabbítot-
ták a nyomozás határidejét.

A képviselõ azt is elmondta, hogy
az Avason 85 érintett lakás van, me-
lyek közül 25-öt már a MIK Zrt.
megvásárolt. Minden képpen sze-
retnének azonban segíteni azoknak,
aki önhibájukon kívül kerültek
bajba, illetve a nemfizetõk miatt el-
adósodott társasházaknak. Ezért

szeptemberben egy találkozót szer-
veznek, melyen a város közüzemi
cégei vesznek részt, és amelyre az
Avas minden közös képviselõjét
meghívják. Ezen egyeztetnek a
társasházak tartozásának átüte-
mezésérõl és a lehetséges részlet-
fizetésekrõl, mivel nem szeretnék,
hogy a társasházak tönkremenje-
nek, így inkasszót sem nyújtanak
be az önkormányzati cégek.  

A tájékoztatón dr. Varga László
azt is elmondta, az Avason három
önkormányzati választókörzet lesz
ősszel – bár ennek pontos hatá -
rait még nem lehet tudni. Az
MSZP három képviselőjelöltje
azonban már megvan a város-
részben, Fodor Zoltán mellett
Varga Gergő és Földesi Norbert
lesz a jelöltjük, akiket szintén be-
mutattak a sajtótájékoztatón.

Augusztus 3-án nevezi meg
önkormányzati képviselõ- és
polgármester-jelöltjeit a Jobbik
Magyarországért Mozgalom
Miskolcon. Választási prog-
ramjuk véglegesítéséhez meg-
hirdették a Lokálpatrióta
Nemzeti Konzultációt, mely-
nek keretében várják a lakos-
ság észrevételeit.

� H. I.

Az eltelt egy év Európa parla-
menti munkájának mérlegét vonta
meg elõször Szegedi Csanád, a
Jobbik EP képviselõje a kedden,
Miskolcon tartott sajtótájékoztatón.
Mint elmondta, egy képviselõ
munkájának véleménye szerint
három fokmérõje van, ebbõl az
elsõ a plenáris üléseken való rész-

vétel, melyben jeleskedett két
képviselõtársával együtt. A legtöbb
magyar felszólalás Morvai Krisztina
nevéhez fûzõdik és sok fontos
témát vetettek fel, mint amilyen
például Érmellék, Székelyföld ön-
rendelkezése, a szlovák nyelvtör-

vény, a kis- és középvállalkozások
támogatása, a munkanélküliség
elleni harc, vagy a cigánybûnözés.
Másodikként a szakmai munkát
nevezte meg, amelyben bizonyí-
tották, hogy nem csak beszélni tud-
nak, hanem dolgozni is, harma-
diknak pedig a hazai kapcsolat-
tartást a választókkal, melyben sze-
rinte a többi párt nem jeleskedik,
míg a Jobbik több mint kétszáz la-
kossági fórumot tartott határon
belül, és több mint egy tucatot a
határon túli magyar területeken.

Szegedi Márton, a Jobbik mis-
kolci elnöke elmondta, jelenleg ki-
lencven százalékban készen áll a
megyei és miskolci választási prog-
ramjuk, mely szakértõk bevoná-

sával készült, és amely a lokális
problémákra koncentrál. A végle-
gesítéshez a választók segítségét
kérik: a Lokálpatrióta Nemzeti
Konzultáció keretében az irodá-
ikban hosszított nyitva tartással vár-
ják a véleményeket, problémákat.
A jelöltállítás folyamata is a végé-
hez közeledik, minden önkor-
mányzati választókörzetben állí-
tanak jelöltet – a nevüket a pol-
gármester-jelölttel együtt augusz-
tus 3-án hozzák nyilvánosságra. 

A program kapcsán a tájékoz-
tatón elhangzott: az összhang-
ban van az országgyûlési válasz-
tásokra készült Radikális változás
nevû programjukkal, annak loká-
lis változata. A cél élhetõvé tenni
ezt a megyét és Miskolcot. Ennek
kapcsán Szegedi Csanád meg-
említette, a szocialista városveze-
tésnek is voltak jó kezdeménye-
zései, amit érdemes tovább vinni,
nem volt azonban elég, és véle-
ménye szerint sem az MSZP, sem
a Fidesz nem tud rendet tenni
Miskolcon, erre csak a Jobbik al-
kalmas. Hozzátette, függetlenül
az õszi választási eredményektõl,
õ EP-képviselõként mindenkép-
pen a városért dolgozik, miskol-
cinak érzi magát.

„Elszámoltatósdi” hazugságok alapján címmel közleményben rea -
gált Szûcs Erika volt szociális és munkaügyi miniszter Sebestyén
László és Zsiga Marcell fideszes országgyûlési képviselõk múlt heti
vádjaira.

A két képviselõ azt kifogásolta, miért kapott Szûcs Erika volt mi-
nisztériumától többmilliós sajtófigyelési megbízást. Az érintett a kö-
vetkezõ közleményt juttatta el szerkesztõségünkbe:

Sebestyén László és Zsiga Marcell sajtótájékoztatója azt sejteti, hogy
nem tudják, Magyarország legnagyobb gondja 20 éve a foglalkoztatás
alacsony szintje, azon belül különösen a képzetlen és régóta munka
nélkül lévõk magas száma. Miniszterségem alatt, vezetésemmel szü-
letett a szociális segélyezés helyett foglalkoztatást kínáló „Út a mun-
kához” program, amely 2009 áprilisában indult. Bár én távoztam a mi-
niszteri székbõl, a program a Bajnai-kormány programjának egyik fõ
intézkedése és vállalása maradt, felelõse pedig a Szociális és Munkaügyi
Minisztérium lett.

A gyakorlati megvalósítás problémáinak összegyûjtésébe és a ta-
pasztalatoknak a 2010-es költségvetésben és szabályozásban történõ
hasznosításába vont be az új miniszter, a megbízatási szerzõdésben 10
különbözõ feladatot meghatározva számomra! A szerzõdés tárgyát és
összefoglaló eredményét bárki elolvashatja az MSZP.hu belföld rovat-
ban. A szerzõdésnek törvényes akadálya nem volt, mint ahogy ma sincs
akadálya, hogy Papcsák Ferenc parlamenti képviselõ kormánybiztos-
ként saját kormányának „dolgozzon”. A szerzõdés tényét 2010-es va-
gyonnyilatkozatomban feltüntettem, tehát semmiféle kormányváltás nem
kellett ahhoz, hogy errõl a közvélemény tájékozódjon, csak a politikai
boszorkányüldözés harsonája szólalt meg a kormányváltás okán.

Munkám eredményeként is a program 2010-ben bõvülõ költségve-
tési forrásokkal és javuló feltételekkel folytatódik tovább (pl. szakkép-
zési lehetõségekkel, közmunkákkal, vállalkozói foglalkoztatás jelentõs
támogatásával) és év eleje óta a tavalyi foglalkoztatási csúcshoz köze-
li számban, azaz 80-100 ezer ember számára kínál legalább 4,5 hó-
napos munkát. Miskolcon a program egy komoly befektetõ munka-
helyteremtésének megfelelõ, kb. 1000 fõs foglalkoztatási lehetõséget
jelent!!! A teljes munkaerõpiac helyzetének javítása nem volt a feladatom,
de megjegyzem, hogy a foglalkoztatási helyzet 2010 eleje óta már javul,
igaz, még lassú ütemben.

Ami az idõmérleget illeti, számolni tudni kell! Megbízás esetén a mun-
kavégzésre rendelkezésre álló idõ nem 5 nap/8 óra, hanem 7 nap és
akár 14-16 óra. Ha ez érdekli a nyilatkozókat, javaslom, érdeklõdjenek
a már említett kormánybiztosnál, vagy fideszes megyei elnököknél, szó-
val saját táborukban, hogy õk hogyan csinálják és milyen eredményekkel
három-négy fontos és díjazott feladatukat.

Szûcs Erika

A szocialisták a kilakoltatási moratóriumról

MÁR 550 „FÉSZEKRAKÓS”
ÜGYBEN NYOMOZNAK

Kilakoltathatóak lesznek
a csaló lakástulajdonosok

Tájékoztatjuk Tisztelt Olvasóinkat, hogy „Mindenkit érhet jog-
eset” címmel folyamatosan mûködik ingyenes jogsegélyszolgálatunk.
Amennyiben jogi természetû problémájuk, kérdésük van, úgy kér-
jük, írják azt meg, és küldjék el szerkesztõségünk címére: 3525 Miskolc,
Kis-Hunyad u. 9. A borítékra írják rá: „Mindenkit érhet jogeset”.
Lehetõségük van e-mailben is elküldeni kérdésüket, ezt az
info@mikom.hu címre várjuk. Jogi szakértõink, dr. Strassburger Gyula
és dr. Tulipán Péter ügyvédek állnak szíves rendelkezésükre.

Mindenkit érhet jogeset

Varga Gergô (balról), dr. Varga László, Fodor Zoltán és Földesi Norbert
a tájékoztatón.

Szegedi Márton (balról), Szegedi Csanád és Egyed Zsolt megyei
elnök.

A Jobbik már a választásokra készül

SZÛCS ERIKA
REAGÁL

Molnár Péter (balról) és dr. Nagy Kálmán szá-
molt be a moratórium módosításáról.



Újra kell rajzolni Miskolcon –
ahogy több más városban is
– az önkormányzati képvise-
lõi körzethatárokat, hiszen
csökken a képviselõk létszá-
ma. A Helyi Választási Iroda
vezetõjének ezzel kapcsola-
tos határozatát azonban a
B.-A.-Z. Megyei Területi
Választási Iroda vezetõje
megváltoztatta.

A helyi önkormányzati képvi-
selõk és polgármesterek megvá-
lasztásáról szóló törvény alapján
a 10 000-nél több lakosú telepü-
lés esetében a választási iroda ve-
zetõje (jegyzõ) állapítja meg az
egyéni választókerületek sorszá-
mát és területét. Ennek eleget téve
2010. július 12-én Miskolc város
jegyzõje meghozta ezen határo-
zatát.  

A meghozott jogi döntés ellen
2010. július 14-én kifogásokat
nyújtottak be, melyeket a hivatal
vezetõje megküldött a B.-A.-Z.
Megyei Területi Választási Iroda
vezetõjének. Az azokban foglal-
tak alapján a B.-A.-Z. Megyei
Területi Választási Iroda vezetõje
a határozatot megváltoztatta azzal
a hivatkozással, hogy – álláspontja
szerint – a választókerületek la-
kosságszáma nem arányos. 

Ezen határozatát mellékleteivel
együtt 2010. július 16-án (pénte-
ken) hozta meg, amit elektroni-
kus úton továbbított a Helyi
Választási Irodához, míg eredeti
aláírt példánya 2010. július 20-án,
(kedden) érkezett meg Miskolc
jegyzõjéhez.   

Mint ismeretes, a Magyar Köz -
tár saság elnöke 2010. július 15-én,

(csütörtökön) kelt határozatában
tûzte ki a helyi önkormányzati
képviselõk és a polgármesterek ál-
talános választásának idõpontját.
A választói törvény azonban úgy
rendelkezik, hogy a választás ki -
tûzésétõl a szavazás napjáig nem
lehet a település, választókerület
és szavazókör határát, sorszámát
megváltoztatni. 

Miskolc jegyzõjének álláspontja
szerint a B.-A.-Z. Megyei Területi
Választási Iroda vezetõje a fenti
rendelkezését nem vette figye-
lembe, hivatkozott számú hatá-
rozatát a törvényi határidõn túl
hozta meg. 

Dr. Mihalecz Péter az Országos
Választási Bizottsághoz fordul,
mert a hatályos jogszabályok sze-
rint további – bírósági – jogor-
voslatra nincs lehetõség. Ezért a
jegyzõ azt kéri, hogy az OVB a

B.-A.-Z. Megyei Területi Választási
Iroda által hozott határozatot vizs-
gálja felül és a törvénynek meg-
felelõen semmisítse meg.

Dr. Kovács János megyei
fõjegyzõ az üggyel kapcsolatos saj-
tóközleményében leszögezte: ki-
zárólag törvényben elõírt hatás-
körét gyakorolta. Azon semmilyen
értelemben nem lépett túl, eljá-

rására a jogorvoslati kérelmek
alapján került sor. Hatásköre gya-
korlása során senki nem utasít-
hatta és nem is utasította.
Hozzátette: „döntésem motivá-
ciója a választókerület kialakítá-
sának lakosságszám szerinti arány-
talansága, egyéb szempontokat a
törvény elõírásai szerint nem vizs-
gálhatok, és nem is vizsgáltam”.

Érdeklõdésünkre hozzátette: a
„miskolci egyéni választókerüle-
tek számának, sorszámának, te-

rületének tárgyában hozott HVI-
vezetõi határozat elleni kifogáso-
kat elbíráló II-924-2/2010. számú
határozatom a választási eljárás-
ról szóló 1997. évi C. törvény (Ve.)
9. § (1) bekezdésében foglaltak fe-
lülvizsgálatán alapul. Dr. Mihalecz
Péter, HVI-vezetõ határozatának
megváltoztatását az egyéni vá-
lasztókerületek lakosságszámá-
nak arányos kialakítása indokol-
ta. A TVI-vezetõi határozat, mely
a részletes indokolást tartalmaz-
za, megtekinthetõ a www.baz.hu
honlapon.

A HVI-vezetõ Ve. 11. §-ára tör-
ténõ hivatkozása álláspontom
szerint azért nem állja meg a he-
lyét, mert a választás kitûzésé-
nek idõpontjában Miskolc vá-
rosban jogerõs határozat nem
rendelkezett a választókerüle-
tek megállapításáról, tekintettel
arra, hogy a Ve. szerinti jogor-
voslati eljárás eredményeként a
jogerõs határozat még nem szü-
letett meg.

A határozatom alapján a HVI-
vezetõ a szavazókörök kialakítá-
sát elvégezte. A szavazókörök ki-
alakításának megfelelõen, a mis-
kolci Helyi Választási Iroda a vá-
lasztópolgárokat az Értesítõ a vá-
lasztók névjegyzékbe történõ fel-
vételérõl megnevezésû, ún. ko-
pogtatócédula megküldésével tá-
jékoztatni fogja. Az értesítõ töb-
bek között tartalmazza a szava-
zókör számát, a szavazókör (sza-
vazóhelyiség) címét is, a szavazás
lebonyolítása ennek megfelelõen
fog történni.”
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A panelprogram kivitelezése a lakóépületek-
nél jelentõs mértékû hõenergia-, illetve fûtési-
költség-megtakarítást eredményez. A fûtési
rendszerek korszerûsítése lehetõvé teszi, hogy
a távhõszolgáltatás díjfizetése a lakásonkénti
fûtési hõfogyasztás arányában, ún. költségosz-
tással, idényvégi elszámolással történjen. 

A fûtési költségosztó készülék nem hitelesített mé-
rõeszköz, azonban alkalmas arra, hogy az egyes la-
kások valódi hõfogyasztásának arányait megmutassa. 

Az egyes lakások épületen belüli elhelyezkedése be-
folyásolja a hõfelhasználást. A földszinten, a szélsõ la-
kásokban a hõfogyasztás mindig több lesz, mint egy
középen elhelyezkedõ, több oldalról védett középsõ
lakásé, ezért az építészeti okokból adódó különbség
indokolttá teszi korrekció alkalmazását. A költségosztás
kialakításáról, a korrekció mértékérõl a társasházak
és a lakásszövetkezetek közgyûlés keretein belül dön-
tenek. Ezt követõen a közös képviselõnek a MIHÕ
Kft.-nél írásban kell kezdeményeznie az érvényben
lévõ távhõszolgáltatási szerzõdés módosítását szep-
tember 15-ig, melyhez csatolni kell a költségosztás-
ra vonatkozó, a vállalkozóval, a társasház, illetve la-
kásszövetkezet által megkötött szerzõdés másolatát
is. A távfûtési idõszak alatt az idényvégi, költségosz-
táson alapuló számlázásra nem lehet áttérni! 

Amennyiben a közös képviselõ a MIHÕ Kft.-
nél elmulasztja a szerzõdésmódosítás kezde-
ményezését, és a költségosztást végzõ vállal-
kozóval kötött szerzõdésnek a bemutatását, il-
letve fénymásolatának a megküldését, akkor a
távhõszolgáltató társaságnak nem áll módjában
érvényesíteni az adott fûtési idényben a kor-
szerûsítésbõl eredõ, lakásonkénti hõmennyiség-
megtakarításokat. Ilyen esetben marad a lég-
köbméter-arányos havi fûtésihõdíj-elszámolás.

A szeptember 15-ig idényvégi, költségfelosztáson ala-
puló elszámolásra megkötött szerzõdések esetén a
fûtési idõszakban – októbertõl áprilisig – csökkentett
mértékû fûtésihõdíj-elõlegrõl kapnak számlát az érin-
tett felhasználók. A fûtési idényt követõen, a lakó-
közösséggel szerzõdött vállalkozó elvégzi a költség -
osztók leolvasását, annak kiértékelését (korrigálását).
Ezt követõen a közös képviselõ az aláírásával is iga-
zolt hõmennyiség-adatokat (költségelszámolást szol-
gáló kimutatásokat) legkésõbb június 15-ig meg kell,
hogy küldje a MIHÕ Kft. részére.  Ekkor a MIHÕ Kft.
a július havi számlában elkészíti az idényvégi fûtési
hõmennyiség elszámolását, melyben a fûtési idény alatt
ténylegesen felhasznált hõmennyiségek kerülnek el-
számolásra, a havonta számlázott elõleggel szemben.
Ha azonban a MIHÕ Kft. a költségosztók kiértéke-
lését határidõre (június 15.) nem kapja meg a közös
képviselõtõl, akkor a július havi számlázás alkalmával
nem tudja az energia-megtakarításból keletkezett ösz-
szeget a felhasználók részére jóváírni!

Az idényvégi fûtési hõmennyiség-elszámolás
esetében a költségosztás olyan elszámolási
technika, amit nem a MIHÕ Kft. végez, hanem
a lakóközösséggel szerzõdött vállalkozó! 

Az idényvégi, költségosztással történõ elszá-
molás során a MIHÕ Kft. feladata, hogy a la-
kóközösségi képviselõ által rendelkezésre bo-
csátott, aláírásával hitelesített adatok alapján
elkészíti az elszámoló számlákat. Ezért, a fel-
használók részérõl történõ bármely, fûtési költ-
ségosztással kapcsolatos észrevétellel a társas-
házi képviselõt célszerû felkeresni.

A TÁVHÕSZOLGÁLTATÁS
FÛTÉSI HÕDÍJÁNAK
IDÉNYVÉGI ELSZÁMOLÁSA

A Szemléletváltást Miskolcon
Egyesület felháborodva nézi a
pártok marakodását a körzet-
határokat illetõen – jelentette
ki Hircsu Ákos, az egyesület el-
nöke és egyben polgármester-
jelöltje. 

„Egyértelmûnek tartjuk, hogy a
Fidesz politikai sikerét szerette volna
bebiztosítani az õszi választásokra

már a választási törvény módosítá-
sával is. A helyi MSZP pedig – látva
népszerûtlenségét – igyekezett olyan
körzethatárokat kialakíttatni, me-
lyeken belül még lehet esélye vala-
milyen elfogadható eredmény el-
érésére. Ezt a jegyzõi határozatot
semmisítette meg a Területi
Választási Iroda vezetõje – a Fidesz
javaslatának megfelelõen – a törvényi
határidõn túl” – írja Hircsu Ákos.

„Le kívánjuk szögezni, hogy ál-
láspontunk szerint teljesen mind-
egy, melyik javaslat lesz hatályos,
mert mindkettõ rossz, de felhá-
borítónak tartjuk, hogy 10 héttel
a választás elõtt még nem lehet
tudni Miskolcon, hogy mik a vá-
lasztási körzetek határai! Ha vala-
ki komolyan veszi, hogy a lakos-
ságot szeretné képviselni, az még
képviselõjelöltet sem tud állítani,
hiszen nem tudja, mely terület la-
kóit kell majd képviselnie, ha gyõz
a választáson.

Számunkra teljesen lényegtele-
nek a körzethatárok, mivel a la-
kosság valódi problémáival sze-
retnénk foglalkozni a kampányban
és ebbõl a szempontból nem szá-
mít, hogy melyik terület melyik kör-
zethez tartozik, mert a gondokat
– körzettõl függetlenül – meg kell
oldani!” – áll a SZEME közlemé-
nyében.

Dr. Kriza Ákos, a városi MÁV-
rendelõintézet orvos-igazgató-
ja lesz a Fidesz–KDNP közös
miskolci polgármesterjelöltje
az õszi, önkormányzati válasz-
tásokon. A jelöltet pénteken
mutatta be a sajtó képviselõi-
nek dr. Zsiga Marcell fideszes
országgyûlési képviselõ, és
Molnár Péter, a KDNP városi
elnöke. 

� SZ. S. 

Dr. Zsiga Marcell olyan „hite-
les, becsületes, tettre kész” em-
bernek nevezte Kriza Ákost, aki-
nek a MÁV-rendelõintézet talpra
állításában, mûködtetésében elért
eredményei is jelzik szakmai hoz-
záértését, s aki készen áll, hogy a
polgári oldal csapatának az élére
állva, nekilásson annak a nagy fel-
adatnak, amit a város megújítá-
sa, jelenlegi, nehéz helyzetébõl
való kivezetése jelent. Molnár
Péter kiemelte a Fidesz és a
KDNP együttmûködésének eddigi
sikereit, mint mondta, jelöltjük
személye garancia arra, hogy a két

párt együttmûködése Miskolc irá-
nyításában is sikeres lesz. 

– Én a munkahelyteremtés pol-
gármestere kívánok lenni, és min-
den cselekedetemet ennek ren-
delem alá. A fejlesztések, a köz-
biztonság kezelése, az élhetõ
város megteremtése – mint to-
vábbi fontos feladatok – ezután
következnek. Biztonság csak ott
van, ahol van munkahely. Élhetõ
város is csak ott van, ahol van mun-
kahely. A munkahelyteremtés min-
dennek az alfája és omegája –
emelte ki dr. Kriza Ákos. 

Mint mondta, részletes válasz-
tási programja a kampány idején
készül majd el, a miskolciak be-
vonásával, megkérdezésével. Ezt
szolgálja a „Fontos nekünk” el-
nevezéssel útjára induló konzul-
táció-sorozat, melynek kereté-
ben össze kívánnak gyûjteni min-
den olyan ötletet, véleményt,
amely hozzájárulhat Miskolc fejlõ -
déséhez. A véleményeket, ta-
pasztalatokat be fogja építeni a
programjába – hangsúlyozta dr.
Kriza Ákos.

Miskolc jegyzõje az Országos Választási Bizottsághoz fordul

VITA A VÁLASZTÓKERÜLETI
TERÜLETEKRÔL

Az MSZP Miskolci Szervezete
közleményben reagált az ügyre,
melyben azt írják, a Fidesz az
önkormányzati választókörze-
tek átrajzolásával próbál válasz-
tási elõnyhöz jutni.

„A választókörzetek határait ko-
rábban a miskolci közigazgatásban
jártas szakemberek a miskolci
jegyzõ jóváhagyásával úgy hatá-
rozták meg, hogy a város történelmi
és szerves egységei (például a na-
gyobb lakótelepek) értelemsze-
rûen egységes választási és egyben
érdekképviseleti körzeteket alkos-
sanak. Hiszen az azonos körzetben
élõknek azonosak a napi ügyei,

megoldandó feladatai és problé-
mái is, így érdekképviseletük is így
látható el a leghatékonyabban.
Miskolc baloldali önkormányzati
képviselõi megdöbbentek, amikor
a törvényességi jóváhagyásra át-
küldött körzethatárokat a megyei
fõjegyzõ az ésszerû elfogadás he-
lyett – valószínûleg politikai nyo-
másra – átrajzolta. 

Természetesen ezt a „választási
trükköt” az MSZP-frakció nem
hagyja szó nélkül, és az összes tör-
vényi lehetõséget megragadja a
helyzet tisztázásáért és a körzetha-
tárok változatlanságáért. 

Indokaink a következõk: a mis-
kolci lakosok által ismert és évti-

zedek alatt elfogadott területi egy-
ségeket indokolhatatlanul meg-
változtatná, és ezzel a városfej-
lesztés lehetõségeit is feleslegesen
bonyolítaná, a választási körze-
tekben eddig becsülettel dolgozó
képviselõk munkáját a megyei
fõjegyzõ elértékteleníti, egyben
morálisan rombolja a társadalmat
azzal, hogy a diósgyõri városrész-
ben olyan közösségeket és haté-
kony érdekképviseleteket szakíta-
na szét, amelyek az elmúlt hóna-
pokban együtt vettek részt a te-
rület áldozatos árvízi védelmében
és a helyreállítási munkákban” –
áll többek között a szocialisták köz-
leményében.

Az MSZP nem érti

A SZEME FELHÁBORODOTT

Dr. Kriza Ákos
a jelölt

Dr. Zsiga Marcell (balról), dr. Kriza Ákos és Molnár Péter a
polgármesterjelölt bemutatásán.



A Miskolci Galéria Rákóczi-há-
zában és Színészmúzeumában
a nyár folyamán látható kiállítá-
sok a város történetének meg-
határozó idõszakát mutatják be.
A korszak jobb megismerése
céljából a Miskolci Galéria és a
MiNap közös várostörténeti ve-
télkedõt hirdet – korhatár nél-
kül – a város múltjában kalan-
dozni szeretõ olvasók és látoga-
tók számára. A megfejtésben
sokat segít a Galéria kiállításai-
nak megtekintése.

1. Melyik együttes volt a mis-
kolci, 1973-as Rockfesztivál 6. fel-
lépõje?

a.  Teatrum
b.  Cortina
c.  Mini

2. Mi volt az Építõk együttes
basszusgitárosának, Velezdy
Józsefnek a beceneve?

a. Velõ
b. Jocó
c. Lezdi

3. Mikor volt az elsõ „Ki mit
tud?” Magyarországon?

a. 1968-ban
b. 1962-ben
c. 1964-ben

4. Melyik együttesnek volt
tagja Bárdos István?

a. Reflex
b. Gemini
c. Mini
5. Hány település összevoná-

sával jött létre 1947 és 1950 kö-
zött Nagy-Miskolc?

a. nyolc
b. tíz
c. tizenegy

6. Melyik szervezet számára
épült eredetileg a ma ITC-nek
nevezett épület?

a. Magyar Honvédelmi Szövetség
b. MSZMP
c. MSZOSZ 

7. Milyen technológiával épült
a Kilián-dél városrész?

a. tégla
b. blokk
c. panel

8. Melyik stílust értelmezték
úgy, mint amely „tartalmában
szocialista, stílusában nemze-
ti”?

a. klasszicizmus
b. szocialista realista stílus (szoc-

reál)
c. modernizmus

9. Ki játszotta a nõi fõszere-
pet a miskolci színház 1857-es
megnyitóján?

a. Blaha Lujza 
b. Déryné 
c. Jókainé Laborfalvi Róza

10. Melyik képzõmûvész ké-
szített jelmezterveket nyári ope-
raprodukciókhoz?

a. Máger Ágnes 
b. Szanyi Borbála 
c. Varga Éva 
11. Ki viselte a Színészmúzeum

legrégebbi jelmezét?
a. Déryné  

b. Kecskeméti Irma  
c. Koronkay Rózsi 

12. Ki játszotta Dérynét az
1973-as Levendula címû zenés
játékban?

a. Várhegyi Teréz 
b. Várhegyi Márta 
c. Virágh Ilona

A helyes megfejtõk között he-
tenként értékes nyereményeket
– éves galéria-belépõket és aján-
dékcsomagot – sorsolunk ki. A
fõdíjat, egy kétszemélyes utazást
Korfura azok között sorsoljuk ki,
akik mind a három fordulóban
helyesen válaszoltak. A második
forduló kivágott újságszelvényét
július 29-ig az alábbi címre kell
beküldeni: Miskolci Galéria, 3504
Miskolc, pf.: 26, vagy bedobhat-
ják a Rákóczi-házban elhelyezett
ládába. A válaszokat elküldhetik
e-mailben is: miskolcigaleria@
gmail.com. 

A Miskolci Galéria és a MiNap
közös várostörténeti vetélke -
dõje, 2. forduló

Név: …………….…………
.................................................

Postacím, e-mail cím vagy te-
lefon: ………….......……………
.................................................

A Pálma, Márton bíró,
Köztársaság és Blaha Lujza ut-
cákon tájékozódott kedden
Bartha György és dr. Hardonyi
András önkormányzati képvi-
selõ a kritikus Szinva-menti
területek rekonstrukciójának
állapotáról.

� SOÓS P.

A bejáráson Bartha György el-
mondta, a Pálma és a Márton bíró
utca sarkán kiszélesítették a med-
ret, feltöltötték az elmosott part-
falat, valamint szabályozták, le-
vágták a kanyart a Szinva ezen sza-
kaszán. A Köztársaság utca 40.
szám ingatlanja mögötti részen
két-három méter „helye” van a
pataknak a mederkotrási munká-
latok után, míg a Blaha utcánál
szintén szélesebb, mélyebb lett a
meder, így nagyobb vizet „el tud
vinni”.

„A rekonstrukciót követõen
már nem áll fent a veszélye, hogy
megismétlõdjön a májusi-júniu-
si árvíz, azonban be kell látni, hogy
ha órák alatt leesik egyhavi csa-

padékmennyiség, az okozhat vá-
ratlan gondokat” – mondta Bartha
György. A munkálatok során több
mint száz fát vágtak ki, de a kép-
viselõ szerint ezeket pótolni fog-

ják. A költségeket önkor-
mányzati forrásból állták,
ugyanakkor várják a vis ma-
iorra benyújtott kérelmek
elbírálását, a kormányzati
segítséget.

Dr. Hardonyi András hoz-
zátette: jogos a lakosság
felvetése, hogy miért nem
történt meg évekkel ezelõtt
a szabályozás, medermé-
lyítés és -szélesítés. Az ön-
kormányzati képviselõ el-
mondta, adatok támasztják
alá, hogy évrõl évre csök-
kent a Szinva vízhozama,
egyes területeken már-már
a kiszáradás veszélyeztette
a folyamot, és eddig nem állt

fennt az áradás veszélye. „Most
már látjuk, mire képes a patak,
ezért jelenleg ennek kezelése az
elsõdleges feladatunk” – hang-
súlyozta a politikus.
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Szinva: ellenõrizték a kritikus területeket 

ZAJLIK A REKONSTRUKCIÓ
XVI. Diósgyõri

Vigasságok

Játék nyereményjegyekért és utazásért
2. forduló

Bartha György és dr. Hardonyi András megtekintették a munkálatokat.

A Miskolci Városgazda Nonprofit Kft.

MISKOLC VÁROS TERÜLETÉN LÉVÕ
NYILVÁNOS ILLEMHELYEK ÜZEMELTETÉSÉRE

BÉRLÕT KERES
Jelentkezni és érdeklõdni lehet: 3531 Miskolc, Gyõri kapu 48-50.

E-mail: varosgazda@varosgazda.hu   Tel.: 46/412-611

Jelentkezési határidõ: 2010. augusztus 16.

NYÁRI SZÜLETÉSNAPI AKCIÓ A V.P.V. KFT-NÉL!

MINDEN KEDVES VÁSÁRLÓNKNAK, AKI 20 000 FT
FELETTI ÉRTÉKBEN VÁSÁROL BÁRMELY, KÉSZLETEN

LÉVÔ TERMÉKÜNKBÔL, 15. SZÜLETÉSNAPUNK 
ALKALMÁBÓL 15% KEDVEZMÉNYT ADUNK.

Ízelítõ akciós választékunkból:
20 x 25 csempe  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 790 Ft/m2-tôl
30 x 30 olasz I. oszt. fagyálló padlólapok  . . . . . . . . . . . 1690 Ft/m2-tôl
50 x 50 olasz padlólapok  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1590 Ft/m2-tôl
Polírozott gres padlólapok  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1990 Ft/m2-tôl
Fagyálló 33 x 33 padlólapok  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1290 Ft/m2-tôl
MAPEI KERABOND T fagyálló ragasztó 25/1  . . . . . . . . 1690 Ft/zsák

(67,6 Ft/kg)
Udvarias, szakszerû kiszolgálás!

Mapei szakkereskedés, Henkel, Thomsit, Cimsec partner

Acryl kádak, zuhanykabinok, csaptelepek és fürdôszobabútorok 
széles választéka, maradék burkolólapok 50-70% kedvezménnyel!

Ajánlatunk a készlet erejéig, készpénzes fizetés esetén 
a nem akciós termékekre vonatkozik.

Az akció 2010. július 19-tôl 2010. augusztus 31-ig érvényes.

A fenti árak az áfát tartalmazzák.

V.P.V. Kereskedelmi és Szolgáltató Kft.
3528 Miskolc, Martinovics u. 8.

Telefon: 46/508-559, fax: 46/504-801 
Nyitva tartás: h-p. 8.00–17.00, sz. 8.00–12.00

JÓTÉKONYSÁGI HANGVERSENY
A MISKOLCTAPOLCAI

REFORMÁTUS TEMPLOMBAN
2010. július 25-én, vasárnap 18 órakor

Orgona: SEPSY KÁROLY lelkész, orgonaművész
Fellép: SERES ILDIKÓ, a Miskolci Nemzeti Színház

Jászai Mari-díjas színművésze
Közreműködik: A SAJÓHÍDVÉGI REFORMÁTUS

EGYHÁZKÖZSÉG KÓRUSA
Vezényel: BOBKÓ GYULA lelkész

A belépés díjtalan!
A perselyadomány a templom építését szolgálja.

Augusztus 7-én, szombaton
este 6 órától középkori hangula-
tú vacsoraestre várják az érdek -
lõdõ ket, a diósgyõri vár ódon falai
közé. 

A hosszú múltra visszatekintõ
rendezvényen a várkapuban Lázár
Attila, középkori históriás-ének-
mondó üdvözli a vendégeket,
majd a Vaga banda gólyalábas-
vándormutatványosok vásári ko-
médiája lesz látható. Miközben a
várárokban felszolgálásra és elfo-
gyasztásra kerül a hagyományos
középkori menü, addig a Mare
Temporis Alapítvány elõadásá-

ban középkori adomákon, pajzán
históriákon szórakozhat a közön-
ség. Az est zárásaként hastánco-
sokkal és a Tûzszelídítõk pro-
dukciójával búcsúzik a középko-
ri vacsoraest. 

A rendezvényre jegyek 1000 fo-
rintos áron kaphatók a diósgyõri
várban, az Ifjúsági és Szabadidõ
Házban, a Kazinczy könyves-
boltban, valamint a Villanyrend -
õrnél az információs faházikóban.  

A rendezvény szervezõje:
Ifjúsági és Szabadidõ Ház, támo-
gatója Miskolc Megyei Jogú Város
Önkormányzata.

A Miskolci Galéria és MiNap közös játékának nyertese az
elsõ fordulóban: Sûrû András né, 3531 Miskolc. A nyeremény
átvehetõ a Miskolci Galéria Rákóczi-házban.



A minorita Kelemen Didák
atya és a lengyel Fr. Wojciech
Topolinski tiszteletére rendez-
ték meg a „Szegények mindig
lesznek veletek II.” címû nem-
zetközi konferenciát. 

� BÚZAFALVI T.

A rendezvény kedden délelõtt
kezdõdött Miskolcon, a megye-
háza dísztermében. Szocioló -
gusok, egyházi szervezetek szo-
ciális munkatársai és gyermekvé-
delmi szakemberek tartottak elõ-
adást a szegénység elleni küzde-
lemrõl.

– Isten nélkül nehéz a világ mû-
ködését megérteni, nélküle nincs
sem segítségnyújtás, sem szeretet,
az emberek önzõek, korruptak és
élvhajhászok. Az észak-keleti ré-
gióban a szegénység különösen
nagyarányú, egész pontosan há-
romszor annyi ember él mély-
szegénységben itt, mint Közép-
Magyarországon. A miskolci fe-
rences rendi minorita Bogdan
atya ötlete volt, hogy rendezzünk
egy második nemzetközi konfe-
renciát, melynek a központjában
a szegénység áll. A konferencia
célja, hogy a jelenlevõ szakem-
berek elmondják eddigi, a sze-

génység enyhítése érdekében tett
lépéseiket, illetve vázolják a mély-
szegénységbõl való kitörés lehe-
tõségeit – mondta el Dobos
Marianne, a konferencia kuráto-
ra, szegénységellenes misszioná-
rius és írónõ az elõadássorozat
megnyitásán.

Az egész napos konferencia
megnyitásaként prominens sze-
mélyek üdvözlõ leveleit olvasták
fel – többek között XVI. Benedek
pápa köszöntését, s más katoli-
kus egyházi vezetõk jókívánságait
is tolmácsolták. 

Figeczki Tamás, a Magyar Öku-
menikus Szeretetszolgálat debre-
ceni központjának vezetõje látta
el a konferencia elnöki tisztét. Az
intézmény feladatkörébe tartozik
a hajléktalan emberek nappali tar-
tózkodásának biztosítása, szen-
vedélybetegek nappali ellátása, il-
letve drogbeteg fiatalok ellátása.
– Egyértelmûen a cigányságot

sújtja leginkább a szegénység, de
természetesen nem csupán ott je-
lenik meg, hanem a többségi tár-
sadalom lecsúszott, egzisztenciá-
ját vesztett rétegeinél is – mond-
ta a szeretetszolgálat munkatársa. 

A Miskolci Családsegítõ Szolgálat
gyermekjóléti családgondozó mun-
katársa, Képes Norbert is részt vett
a konferencián. Szerinte szükség
van az ilyen jellegû rendezvé-
nyekre, hasznos, hogy a nyári idõ-
szakban is legyenek szakmai kon-
ferenciák. A szegénység részleges
felszámolása és a szociális segít-
ségnyújtás nagyon fontos társa-
dalmi ügy. A kiszolgáltatott hely-
zetben lévõk – hajléktalanok,
mélyszegénységben élõ családok,
tartós munkanélküliek – problé-
máinak megoldására sok civil és
állami szervezet szakosodott, azon-
ban a mennyiség helyett ebben az
esetben is a minõségen kellene len-
nie a hangsúlynak.
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HETI MÛSORA
2010. július 26–2010. augusztus 1.

Mozimûsor

Mûvészetek Háza, Béke-terem: július 29
– augusztus 4. között 17 órakor A padláson,
cseh–szlovák–japán animációs film, 19.30 óra-
kor Szarul állnak a dolgok, belga–holland víg-
játék.

Mûvészetek Háza, Uránia-terem: július 29
– augusztus 4. között 17.30 órakor Nanny
McPhee és a nagy bumm, angol–francia–ame -
rikai családi vígjáték, 20 órakor Zöld zóna, francia–amerikai–spa -
nyol–angol akciófilm.

Július 26., hétfõ

06.00 Az elõzõ esti adás ismétlése
08.30 Képújság 17.00 In memori-
am Kodály Zoltán 3. rész (Hálózat
TV) 17.30 Képújság 17.55 Mûsoris -
mertetés 18.00 Miskolc Ma, hír-
mûsor 18.25 Kilátó, közéleti ma -
gazin 19.00 Miskolc Ma (ism.)
19.25 Forrás, környezetvédelmi
magazin 20.00 Miskolc Ma (ism.)
20.30 Hírháló (Hálózat TV) 21.00
A Hollandus, amerikai film (Hálózat
TV) 23.00–06.00 Képújság.

Július 27., kedd

06.00 Az elõzõ esti adás ismétlése
08.30 Képújság 17.00 Szemeszter,
fõiskolások, egyetemisták magazin -
ja (Hálózat TV) 17.30 Képújság
17.55 Mûsorismertetés 18.00
Miskolc Ma, hírmûsor 18.25 Kilátó,
közéleti magazin 19.00 Miskolc
Ma (ism.) 19.25 Sportpercek, a Mis -
kolc Televízió sportmûsora 20.00
Miskolc Ma (ism.) 20.30 Hírháló
(Hálózat TV) 21.00 Tökös csöves
akcióban, francia film (Hálózat TV)
23.00–06.00 Képújság.

Július 28., szerda

06.00 Az elõzõ esti adás ismétlése
08.30 Képújság 17.00 A pol-
gármester, portréfilm (Hálózat TV)
17.30 Képújság 17.55 Mûsoris -
mertetés 18.00 Miskolc Ma, hír-
mûsor 18.25 Kilátó, közéleti maga -
zin 19.00 Miskolc Ma (ism.) 19.25
Múlt-kor, válogatás a Miskolc Tele -
vízió archívumából 20.00 Miskolc
Ma (ism.) 20.30 Hírháló (Hálózat
TV) 21.00 Életveszélyes, amerikai
film (Hálózat TV) 23.00–06.00
Képújság.

Július 29., csütörtök 

06.00 Az elõzõ esti adás ismétlése
08.30 Képújság 17.00 Virágzó
Magyarország: Pécel (Hálózat TV)
17.30 Képújság 17.55 Mûsorismer -
tetés 18.00 Miskolc Ma, hírmûsor
18.25 Kilátó, közéleti magazin
19.00 Miskolc Ma (ism.) 19.25
Múlt-kor, válogatás a Miskolc Tele -
vízió archívumából 20.00 Miskolc
Ma (ism.) 20.30 Hírháló (Hálózat
TV) 21.00 Düh és dicsõség 2., in-
donéz–amerikai film (Hálózat TV)
23.00–06.00 Képújság.

Július 30., péntek

06.00 Az elõzõ esti adás ismétlése
08.30 Képújság 17.00 Nyitott
Egyetem (Hálózat TV) 17.30 Kép -
újság 17.55 Mûsorismertetés 18.00
Miskolc Ma, hírmûsor 18.25 Kilátó,
közéleti magazin 19.00 Miskolc
Ma (ism.) 19.25 Múzsa, kulturális
magazin 20.00 Miskolc Ma (ism.)
20.30 Hírháló (Hálózat TV) 21.00
A vámpír, amerikai film (Hálózat TV)
23.00–06.00 Képújság.

Július 31., szombat

07.00 Az elõzõ esti adás ismétlése
09.30 Képújság 17.00 Szentföldi
szent helyek üzenete 2. rész
(Hálózat TV) 17.30 Képújság 17.55
Mûsorismertetés 18.00 Miskolc
Ma, hírmûsor 18.25 Kilátó, közéleti
magazin (ism.) 19.00 Miskolc Ma
(ism.) 19.25 Sportpercek (ism.)
20.00 Miskolc Ma (ism.) 20.30
Hírháló (Hálózat TV) 21.00 Házibuli
Attilával és vendégeivel – showmû-
sor (Hálózat TV) 22.00 Sztárok a
konyhában (Hálózat TV) 23.00–
07.00 Képújság.

Augusztus 1., vasárnap

07.00 Az elõzõ esti adás ismétlése
09.30 Képújság 17.00 Bence-show
(Hálózat TV) 17.30 Képújság 17.55
Mûsorismertetés 18.00 Krónika,
heti hírösszefoglaló magazin 18.25
Kilátó, közéleti magazin (ism.)
19.00 Krónika (ism.) 19.25 Múzsa,
kulturális magazin (ism.) 20.00
Krónika (ism.) 20.30 Hírháló
(Hálózat TV) 21.00 Kisvárosi igaz -
ság, amerikai film (Hálózat TV)
23.00–07.00 Képújság.

A mûsorváltoztatás jogát
fenntartjuk!

Tisztelt olvasó! Ismeri Ön a magyar világörökségeket? Hamarosan kiderül! Hat -
részes keresztrejtvény-játékunkban világörökségeink neveit rejtettük el! A meg-
fejtéseket együtt, egy levelezőlapon, legkésőbb augusztus 12-e éjfélig juttassák el
a MIKOM Nonprofit Kft. címére: 3525 Miskolc, Kis-Hunyad u. 9., vagy a
minap@mikom.hu címre. A helyes megfejtők között  a Szinvapark második eme-
letén található Líra könyvesbolt felajánlásában könyveket sorsolunk ki!

ISMERI ÖN A MAGYAR
VILÁGÖRÖKSÉGEKET?

Szent Anna-búcsú lesz július 25-
én, vasárnap a Szent Anna-temp-
lomban 10 órakor, dr. Székely
János püspök mond ünnepi szent-
misét. Hétfõn, július 26-án szent-
ségimádási napot tartanak.

Xaveriada – Magis 2010 találkozó
Miskolcon, jezsuita intézménye-
inkben. A Xaveriáda – Magis 2010
nem más, mint intenzív ifjúsági
programok halmaza, melyeket a

magyar Magis-közösség, a magyar
és szlovák jezsuiták, valamint a
Mária Szíve leányai és Congregatio
Jesu nõvérei szerveznek. Egyik
csúcspontja a Miskolcon ünnepelt
Szent Ignác-nap (július 31.), mely
alkalommal P. Lukács János lekö-
szönõ provinciális mond ünnepi
szentmisét. Másnap, augusztus 1-
jén dr. Ternyák Csaba érsek lesz a
szentmise fõcelebránsa. 

HARANG-HÍREK

A MEGÚJULÓ BELVÁROS (175.)

A Latabár-ház 
múltja és jelene

Régiónkban különösen nehéz a helyzet

FÓKUSZBAN 
A SZEGÉNYSÉG 

Jegypénztár:
Miskolc, Rákóczi u. 2.

Tel.: 46/508-844,
30/846-3009

OPERETT –
MUSICAL GÁLAEST

2 részben
JESZENSZKY® PRODUKCIÓ

2010. július 29., csütörtök 21.00 óra
Jegyek elôvételben: 2500 Ft. A helyszínen, az elôadás napján: 3000 Ft

Miskolctapolcai lakcímkártyával vagy Miskolc Kártyával: 2000 Ft

KACSAVARÁZSLAT
Zenés mesejáték

Bemutatja a Holle Anyó Színház
2010. július 31., szombat 17.00 óra. Jegyár: 600 Ft

Akropolisz Szabadtéri Színpad: Miskolctapolca, Görömbölyi u. 23.

A XX. század utolsó évtizedé-
ben újult meg a Déryné u. 7.
számú földszintes épület,
amely magántulajdonba ke-
rülve, mint Gösser étterem és
panzió fogadta vendégeit. Az
épület eddig õrizte a XIX. szá-
zad utolsó harmadában kiala-
kított homlokzatát. Az utcai
részen portállal összekötött
üzleti bejárat, mellette egy
alápincézett lakószoba képét
õrzi egy korabeli fényképfel-
vétel. Az épületben nincs ön-
kormányzati tulajdoni há-
nyad.

� DOBROSSY ISTVÁN

A földszintes, udvari részében
árkádos épületet, – amelynek ki-
járata van az Antall József tér felé
– a mai fiatal generáció Gösser-
étteremként ismeri. A XX. század
közepétõl a Kárpitos Kisipari
Szövetkezetnek volt itt mûhelye
és irodája. Ezt megelõzõen Kluger
László és Kluger Dávid kárpitosok
használták az épületet lakásként,
az utcafronti részen pedig mû-
helyként. A XIX. századi építte-
tõkre vonatkozó adatokat, építé-
si vagy átalakítási tervrajzokat
nem ismerünk. A XIX. században
a keskeny telek két épületnek adott
helyet, amelyek – feltételezhetõ-
en – az 1843. évi tûzvész során
elpusztultak, romba dõltek. Ezt
követõen a Miskolcon jó ismert
Bük (vagy Bükk) család építtette
a mai házat. Mégsem az õ nevük
õrzõdött meg ezen a telken,

hanem a nagy színészdinasztia-
alapító Latabár Endréé.

Az 1811-ben született Latabár
Endre 1842-ben kezdte meg szín-
igazgatói pályafutását. Bár társu-
lata évadonként vándorolt, tartó-
san „idõzött” Debrecen, Miskolc
és Kassa térségében, 1857-ben az
õ társulata nyitotta meg elõadá-
sával a második (a mai) miskolci
színházat. A színház melletti házat
1861-ben vásárolta meg Bük
Zsigmondtól, aki Borsod várme-
gye alispáni tisztét is betöltötte.
Itt, ebben a házban lakott 1871-
ben bekövetkezett haláláig, de
nem itt halt meg. 

Latabár Endre nemcsak közis-
mert, de tehetõs színházi szak-
ember is volt. A lakóháza mel-
lett a Nagyavason szõlõje, pincé-
je és pihenõháza volt értékes
gyûjteményekkel. A színielõadá-
sok díszletei is az õ tulajdonát ké-
pezték. Az 1871-ben kitört kole-
rajárvány elsõ áldozatai között, az
avasi nyári lakban halt meg. A re-
formátus temetõ nyugati szélében
emeltek kriptát maradványainak,
ahová az ezt követõ évtizedek-
ben számos családtagja is nyu-
galomra lelt. 

Miskolcon 1880-ban ház- és né-
pesség-összeírást végeztek. A mai
Déryné u. 7. számú családi ház-
nak ekkor Boldogasszony utca 13.
szám volt a jelölése. Ebben a ház-
ban írták össze a direktor özve-
gyét, Török Máriát, Latabár
Dezsõt, aki az elsõszülött fiú
volt, szintén színész, de ekkor már

özvegy. Két fiatal színésznõ lakott
még a telken, egyikük 19, a má-
sikuk 20 éves volt, mindketten ha-
jadonok. Az összeírás azt bizo-
nyítja, hogy a Latabár-ház nem
cserélt gazdát az igazgató halála
után, hanem otthona maradt öz-
vegyének, egyik fiának és 1872-
ben Kassán született unokájának,
valamint két társulati tagnak.
1895-ben meghalt az özvegy, a
családtagok pedig fokozatosan
elhagyták Miskolcot. A XIX. –XX.
század fordulóján már a család-
ból nem élt senki Miskolcon.

A földszintes, északi oldalról a
szomszéd épületre támaszkodó
lakóház megõrizte kapuzatát és
udvari tornácos megjelenését. Az
utcai fronton a két ablak helyét
egy portál és üzletbejárat, míg a
keleti szélsõ ablakot szintén üz-
leti bejárat váltotta fel, amibe lép-
csõn lehetett bejutni. 1991-ben
a miskolci Déli Hírlap egyik nyári
száma adta tudtul, hogy „a
Déryné utcában sétálók már lát-
hatják a megszépült egykori
Latabár-házat, ahol évekig a
Miskolci Kárpitos Szövetkezet
mûködött. Most egy háromtagú,
magánvállalkozásban mûködõ
társaság nyit majd itt egy igényes,
színvonalas vendéglátóhelynek
ígérkezõ panziót, éttermet sörö-
zõvel, egy szépen kialakított kert-
helyiséggel és hangulatos kávé-
zóval”.  Az eltelt közel két évti-
zed alatt a miskolciak megszok-
ták a „Latabár-ház”-ban mûkö-
dõ vendéglátóhelyet.
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Újabb földtudományi vetél-
kedõre invitálja a régió közép-
iskolásait a Miskolci Egyetem
Mûszaki Földtudományi Kara:
szeptemberben folytatódik a
népszerû vetélkedõsorozat,
melynek témája ezúttal az em -
ber ökológiai lábnyomának
csökkentése lesz.

A népszerû vetélkedõsorozat
eddigi fordulói a víz, a hulladék-
hasznosítás és az ércek terén kí-
náltak izgalmas megmérettetést a
földtudományi szakterületek iránt
komolyabban érdeklõdõ középis-
kolásoknak. Tréfás és komoly, in-
ternetes, írásbeli és szóbeli fordu-
lókon adhattak számot tudásuk-
ról a résztvevõk, akik munkájuk
eredményeként egyebek mellett
olyan izgalmas kirándulásokon
vehettek részt, amilyen például a
Felvidék érclelõhelyeire vezette
az „aranyásókat”, vagy amilyen a
napokban indult, az „erdélyi arany-
négyszögbe” vezetõ utazás.

A szeptemberben induló, újabb
verseny ezúttal is háromfordulós
lesz. Az elsõ forduló az interne-
ten, a második az iskolákban, a har-
madik pedig „terepen” zajlik majd.

A döntõre a Miskolci Egyetemen
kerül sor.

A versenyre 3+1 fõs csapatok
jelentkezését várják a szervezõk a
régió középiskoláiból. A negyedik
csapattag vagy középiskolai diák,
vagy a Mûszaki Földtu dományi Kar
elsõ éves hallgatója lehet. A fela -
datok között tesztek, terepi láto-
gatások, beszámolók, kvízkérdé-
sek és ügyességi próbatételek is
lesznek. A nyertesek pedig érté-
kes hazai és külföldi tanulmány -
utakon vehetnek részt, illetve
tárgyjutalomban részesülnek. 

„A tudományos utánpótlás-ne-
velés és a mûszaki, informatikai élet-
pálya elismertségének növelése a
Miskolci Egyetem stratégiai céljai-
val összhangban” címû, TÁMOP-
4.2.3-08/1-2008-0007 számú pro-
jekt támogatásával megvalósuló
vetélkedõ újabb kiírása szeptem-
berben jelenik meg a dcc.uni-mis-
kolc.hu címû internetes oldalon. 

A projekt az Európai Unió tá-
mogatásával, az Európai Szociális
Alap társfinanszírozásával valósul
meg.

Ifjú környezetvédõk
vetélkedõje

A Borsod Volán férfi asztalite-
nisz-együttese az utóbbi évti-
zedek legnagyobb miskolci si-
kerét érte el a június elején
befejezõdött NB I-es csapat-
bajnokság elsõ helyének meg-
szerzésével. Igaz, az
Extraligába jutásért megren-
dezett osztályozón már elma-
radt az átütõ diadal, ennek el-
lenére a gárda tagjai remek
propagandát fejtettek ki a
sportág érdekében.

� DOROS L.

Az ominózus osztályozó óta öt
hét telt el, és meglehetõsen nagy
a csend. Éppen ezért kerestük meg
Fukker Bertalan (képünkön) szak-
osztályelnököt, ossza meg a nyil-
vánossággal, mi történt az elmúlt
hetekben, és hogyan készülnek az
újabb bajnoki idényre?

– Milyen érzésekkel nyugtázta
a bajnokság megnyerését?

– Rendkívül komoly sikerként
könyveltem el. Azt elõzetesen is
lehetett tudni, hogy az extraligás
helyért osztályozót kell játszani, s
az ilyesminek meglehetõsen bi-
zonytalan a kimenetele. A bajno-
ki elsõséget jó hajrával szereztük
meg, az utolsó két fordulóban
döntöttük el a magunk javára a
harcot.

– Hogyan értékeli az osztályo-
zón történteket?

– Azzal valamennyien tisztában
voltunk, hogy a Pénzügyõr kie-
melkedik a három csapat közül.
Egykori válogatottat is felvonultat-
tak, és az eredmények igazolták
a papírformát, a fõvárosiak felju-
tása nem forgott veszélyben. A
Szombathely tûnt megszorítható-
nak, de a sorsolásunk igen rosszul
alakult. Elõször kellett játszani a
Pénzügyõrrel, majd egy teljesen
pihent Szombathellyel, ez nem a
mi malmunkra hajtotta a vizet.
Szerettünk volna a Szombathellyel
kezdeni, hiszen így azonos alap-
állásból indulhatott volna mind-
két fél, de a harmadik fél ehhez
nem járult hozzá. Ma sem értem,
hogy mi zavarta a Pénzügyõr ve-
zetõit.

– Egyébként hadd kérdezzem
meg: akarták egyáltalán a feljutást?

– Miért kérdezi?
– Két dolog miatt. Az egyik: köz-

vetlenül a Szombathely elleni
mérkõzés után vezetõtõl, majd já-
tékostól is hallottam, hogy „jobb
ez így.”

– Családi okok miatt nem tud-
tam jelen lenni a találkozón, így
helyszíni tapasztalataim nincse-

nek. Nem zárom ki annak a le-
hetõségét, hogy van, aki cseppet
sem bánkódik a felkerülés elma-
radása miatt, de szerintem nem
ettõl ment úgy a játék, ahogy.

– A másik elgondolkodtató mo-
mentum az összeállítás volt.
Nehezen lehetett megérteni, miért
maradt ki a Szombathely elleni
kvartettbõl Laczkó Sándor?

– Kétségtelen, nagyszerû játé-
kosról van. Ugyanakkor az is
tény, hogy a bajnokság utolsó for-
dulóiban meglehetõsen rapszo-
dikusan teljesített, több nyer-
hetõ találkozót veszített, és nyert
állásból is bukott. Gyengébb já-
tékosoktól kapott ki, ennek kö-
vetkeztében egy kicsit megingott
vele szemben a bizalom. Rá -
adásul makacs combsérülés miatt
heteket kihagyott. Errõl a kér-
désrõl egyébként beszélgettem a
játékosokkal, és a többségi véle-

mény alapján döntöttünk az ösz-
szeállításról.

– Egyébként a bajnoki elsõség
mintha egy kissé elsikkadt volna.
Igaz, megjelent néhány újságcikk,
más sportágban azonban aligha-
nem sokkal nagyobb felhajtással
járt volna egy bajnoki cím kihar-
colása!

– Tény, hogy a borsodi megye-
székhelyen nem ünnepelhetnek
évente bajnokcsapatot, utoljára tu-
domásom szerint a sakkozók nyer-
tek, de az más, hiszen egy ösz-
szevásárolt együttes érte el a si-
kert. Ott egy játékos került többe,
mint nálunk az egész csapat.
Személyes ismerõsök közül sokan
gratuláltak, a hivatalos elismerés
azonban még várat magára. Úgy
gondolom, nincs okunk szégyen-
kezni, megtettük a magunkét.
Tudjuk, hogy sportágunk nem
tartozik a legnépszerûbbek közé,
az érintettek bizonyára mással vol-
tak elfoglalva.

– A cég, a saját, névadó válla-
lat mennyire érzi magáénak a si-
kert?

– Vállalati ünnepséget nem hí-
vunk össze, a szabadságolások,
meg az árvízi helyzet egyébként
is egy kissé átírták a tervezett for-
gatókönyvet. Augusztus végén
azonban mindenképpen tartunk
Dubicsányban egy összejövetelt,
ahol megköszönjük a játékosok-
nak a bravúros helytállást.

– Mondana valamit a jövõrõl is?
Hogyan tovább, milyen elképze-
lésekkel vágnak neki a következõ
idénynek?

– Keretünk változatlan marad,
tehát továbbra is a Doros Szilárd,
Kõvári Balázs, Laczkó Sándor,
Lehoczki Gábor és Licsák Levente
ötösre számíthatunk. Tervezzük,
hogy a kiesett Diósgyõrtõl vissza-
igazoljuk a kölcsönadott Nemes
Vincét, aki sokat fejlõdött, vele
bõvülhet a választék. Hamarosan
kezdõdik a felkészülés, célunk
pedig nem lehet más, mint újból
nekirugaszkodni a feladatnak. Jó
lenne ismét megnyerni a bajnok-
ságot, minimális célunk a dobo-
gós helyezés elérése.

Ismét nekirugaszkodnak a feladatnak

HOGYAN TOVÁBB, BORSOD VOLÁN?
Fontos állomást hagyott maga
mögött a magyar nõi kosárlab-
da-válogatott. A mieink
Szombathelyen, nemzetközi
tornán hangoltak az elõttük
álló Eb-selejtezõk sorozatára. 

� DOROS LÁSZLÓ

Egy sima gyõzelem, egy tisztes
helytállás és egy vereség, hosszab-
bítás után. Ez a mérlege a magyar
nõi kosárlabda-válogatottnak a
szombathelyi felkészülési torna
után, ahol a magyar hölgyek a har-
madik helyen végeztek. A nyitányon
magabiztosan gyõzték le a román
válogatottat (108–40). A folytatásban
is nagyszerûen helytálltak a lányok
a világbajnoki címvédõ ausztrálok
ellen, de végül 68–74-es vereség lett
a vége. A záró napon a szlovákok-
kal egy igen alacsony színvonalú
mérkõzést játszottak, és hosszab-
bításban maradtak alul 62–65-re.
A szövetségi kapitány elégedett a
felkészülési tornával, kijöttek a
hibák, melyeket a selejtezõ sorozat
kezdetéig hátralévõ két hétben ki
kell javítani.

Mint arról már korábban beszá-
moltunk, Miskolcon kezdi meg a
2011-es Eb-re kvalifikáló selejtezõ
sorozatát a magyar nõi kosárlabda-
válogatott. A mieink idén augusz-
tus 2-án Montenegró legjobbjait fo-
gadják Miskolcon, a Generali
Arénában. A nemzeti csapat fel-
készítésében a szövetségi kapi-
tány, Székely Norbert munkáját az
egykori diósgyõri csapatkapitány,
Fûrész Emõke segíti, aki visszatér si-
kerei helyszínére. A tavalyi évben
még a Szeged aktív játékosaként
Az év legjobb nõi kosárlabdázója
címet kiérdemlõ, sokszoros válo-
gatottat többek között a miskolci
„fellépésérõl”, a honi hölgykoszo-
rú felkészülésérõl és az Eb-selejtezõ
esélyeirõl is kérdeztük a
Szombathelyen megrendezett né-
gyes tornát követõen, melyen a ma-
gyarok a világbajnok ausztrálok és
a szlovákok mögött, a románokat
megelõzve a 3. helyen végeztek.

– Milyen érzésekkel tér vissza
Miskolcra?

– Nagyon várom már, hogy ismét
Miskolcon lehessek, várom az egy-
kori szurkolókkal a találkozást.
Régen voltam már itt, ahová sok
szép emlék fûz. Köztudott, hogy a
borsodi megyeszékhelyen csodás
közönség jár a rangos esemé-
nyekre, és fantasztikus hangulatot
teremt.

– Bizonyára most is sokan lesz-
nek a nézõtéren! 2008-ban a ro-
mánok ellen is zsúfolásig megteltek
a székek. Mit vár a szurkolóktól?

– A miskolci közönségtõl kizá-
rólag azt, amit szoktak, meg tud-
nak: a fergeteges buzdítást. Azt le-
szögezhetjük, hogy nem vagyunk
esélyesei a csoportnak, de bennünk
van a továbbjutás. Pörgõs, hajtós a
jelenlegi együttes játéka, és ez akár
sikert is hozhat. A héten az edzé-
sek mellett a videózás meg a javí-
tás szerepelt az étlapon. Hibátlan
játékkal aligha rukkolunk elõ, de
jobb lesz, mint amit Szombathelyen
láthattak tõlünk a sportág barátai.

– Verhetõ csapatnak ítélik meg
Montenegró válogatottját?

– Jobb nevekbõl állnak, de ha mi
nem hagyjuk, akkor a sztárok sem
tudnak jól játszani. El lehet õket
kapni, egy esetleges siker ugyanis ha-
talmasat lendítene a válogatottan, az
önbizalomról nem is beszélve.

– Hogyan alakul a nemzeti csa-
pat programja?

– Kassán még Brazíliával is meg-
mérkõzünk. A keret most 14 játé-
kosból áll, ez végig meg is marad,
nem szûkíthetjük le, mert elõfor-
dulhat egy sérülés, és borul minden.
Ez a létszám akár fegyver is lehet.
És hogy nekem hiányzik-e a játék?
Nos, másodedzõként alaposan meg-
lepõdtem, de nem érzem már a
játék hiányát. Olyan iramot diktá-
lunk, amit ez a fiatal csapat bír, de
én már nem bírnám. Megtaláltam
a feladat szépségét, csak így lehet
örömmel végezni a dolgomat.

A MiNap Online és a Szabad -
idõközpont közös játékot indított,
mellyel 10 db belépõt nyerhetnek
a feltett kérdésre helyesen tippelõ
szerencsések. A játék elérhetõ a
www.minap.hu weboldalon.

Pótolják július 25-én 17.30-tól
a múlt héten az esõ miatt el-
maradt salakmotor-versenyt.
Most vasárnap a Speedway
Miskolc csapata a PSZ
Lechma Poznan együttesét fo-
gadja majd.

A verseny során Nicholls, Wright,
Woodward és a magyar fiúk
együtt veszik fel a kesztyût a len-

gyel Skorpiók ellen, csakúgy, mint
ahogy múlt héten tették volna.

Mint ismeretes, elõzõ vasárnap
komoly gondot okozott a rövid idõ
alatt lehullott, nagy mennyiségû
esõ. Miskolcon és környékén,
több településen is házakat, uta-
kat öntött el a víz, és a sok csa-
padék miatt a népkerti salakmo-
tor-pálya is balesetveszélyessé
vált

Vasárnap tartják meg 
az elmaradt derbit

Formálódik 
a válogatott
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TTEESSTTKKOOZZMMEETTIIKKAA
SPM Wacupress Vakuum testkezelés –20% 

Body Wrapping  –20% ! 
Ránckezelésekre –20% kedvezmény 
Mezo Delux, Botox Delux, Gold Delux 

KKÖÖRRÖÖMMKKOOZZMMEETTIIKKAA::
Japán manikűr 1200 Ft � Japán pedikűr 2400 Ft

Műkörömépítés 3800 Ft

www.pitti-szepseghaz.hu   info@pitti-szepseghaz.hu

Nyitva tartás:
hétfõtõl péntekig 7.00–20.00-ig, 

szombat: 8.00–13.00-ig
Telefon: 46/353-114

Cím: Miskolc, Széchenyi út 12. 

Fájdalma van? Gerincsérve? Allergiája? Inkontinenciája? Vagy egy igazi méregtelenítésre vágyik?

IBR SYSTEM AKCIÓ JÚLIUS 31-IG! 5000 FT HELYETT 2000 FT
Rendel: Dr. Néda Mária, Dr. Németh Erzsébet reumatológia

Dr. Hérics Margit belgyógyász, temészetgyógyász:
Előjegyzés: Miskolcon hétfô–csütörtök 8–12 óra között, 

telefon: 06-46/381-299, 06-70/638-0095
FIZIOCENTER Kft. (rendelő) 3530 Miskolc, Rácz György u. 4.
(Városház téren a Petőfi és a Meggyesalja utcát összekötő szakasz)
Tel.: 06-46/381-299, 06-70/638-0095

COLON HYDROTERÁPIA, MISKOLCON CSAK NÁLUNK!
Kezelések: Gyógytorna � Intimtorna � Masszázs

AKCIÓ! AKCIÓ!
Újabb nagyszabású akció valamennyi
COOP üzletünkben augusztus 2-ig!

Pápai sertészsír 500 g 149 Ft
Egységár: 298 Ft/kg

Füstölt csemegeszalonna vf. 1 kg 899 Ft
Ász füstölt, fôtt császárszalonna 1 kg 899 Ft
COOP panírozott csirkefalatkák gyf. 1 kg 749 Ft
Pick sertéspárizsi 1 kg 1099 Ft
Kaiser Aranypulyka párizsi 1 kg 769 Ft
Óriás Pöttyös Túró Rudi natúr 51 g 99 Ft

Egységár: 1941 Ft/kg

Merido Aroma vák. kávé 250 g 399 Ft
Egységár: 1596 Ft/kg

COOP töltött ostyaszelet 200 g 149 Ft
Egységár: 745 Ft/kg

Pur mosogató extra citrom utt. 500 g 179 Ft
Egységár: 358 Ft/l

Takarékos mosópor 2 kg 699 Ft
Egységár: 349,50 Ft/kg

...és még számos akciós termék rendkívül kedvezô áron.
Legyen a hét minden napján COOP üzleteink vásárlója!

Ferenczi Sándor 
Egészségügyi 
Szakközépiskola
KÉPZÉSI KÍNÁLATA A 2010–2011-ES TANÉVRE

FELNŐTTKÉPZÉS ÉRETTSÉGIVEL ÉS SZAKMAI

ELŐKÉPZETTSÉGGEL RENDELKEZŐK RÉSZÉRE

Jelentkezési határidő 2010. augusztus 15.
(A jelentkezési lap letölthető

a www.ferenczi.hu weboldalról.)
Felnőttképzési nyilvántartási szám: 05/0100/04,

Akkreditációs lajstromszám: AL-1750
Képzéseinket minimum 15 fővel indítjuk.

Bõvebb információ:
www.ferenczi.hu
Tel.: 46/508-095

Képzési idô Oktatási díj Vizsgadíj

Ápoló . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .15 hó 132 000 Ft/év 102 000 Ft

Felnőtt aneszteziológiai

és intenzív szakápoló  . . . . . . . . . . . . .1 év 200 000 Ft/év 70 000 Ft

Onkológiai szakápoló  . . . . . . . . . . . . . .1 év 130 000 Ft/év 50 000 Ft

Mûtôs szakasszisztens  . . . . . . . . . . . .1 év 140 000 Ft/év 60 000 Ft

Gyermek aneszteziológiai

és intenzív szakápoló  . . . . . . . . . . . . .1 év 200 000 Ft/év 70 000 Ft

CT, MRI szakasszisztens  . . . . . . . . . .1 év 148 000 Ft/év 60 000 Ft

Sugárterápiás szakasszisztens  . . .1 év 150 000 Ft/év 60 000 Ft

Mûtôssegéd  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .1 félév 90 000 Ft/félév 46 000 Ft

Sürgôsségi szakápoló  . . . . . . . . . . . . .1 év 150 000 Ft/év 60 000 Ft

Csecsemô- és gyermekápoló  . . . . .2 év 150 000 Ft/év 102 000 Ft

Masszôr  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .1 év 150 000 Ft/év 90 000 Ft

Gyógyszertári asszisztens  . . . . . . . .1.5 év 99 000 Ft/félév 80 000 Ft

Fogászati asszisztens  . . . . . . . . . . . . .1.5 év 95 000 Ft/félév 70 000 Ft

Mentôápoló  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .1.5 év 95 000 Ft/félév 90 000 Ft

Az Észak-magyarországi Látássérült-rehabilitációs
Központ elemi rehabilitációs szolgáltatásainak

kapacitásfejlesztése

TÁMOP 5.4.7-08/2-2009-0005 PÁLYÁZAT
Vakok és gyengén látók számára ingyenes

oktatások
� Speciális informatika-oktatás
� ECDL-vizsgafelkészítés!
� Mindennapos tevékenységek

(pl: mosás, vasalás, főzés) tanítása
� Botos és kutyás közlekedés oktatása
� Braille-oktatás

szolgáltatások
� Tanácsadás szociális támogatások igényléséhez       
� Munkahelyhez jutás segítése
� Segédeszközök kölcsönzése, igénylése
� Pszichológiai tanácsadás             

egyénre szabott megoldások:
bejárással, otthontanítással vagy bentlakással

Észak-magyarországi Látássérült Rehabilitációs Központ
3529 Miskolc, Park u. 8., Tel.: 46/311-236
latasrehab@gmail.com � www.latasrehab.hu

A projekt az Európai Unió támogatásával,
az Európai Szociális Alap 
társfinanszírozásával valósul meg.

AKCIÓ! 2010. 07. 24-TŐL 2010. 07. 30-IG

Tomi Kristály gél 5 féle 1,5 l 666 Ft/l 999 Ft
Persil mosópor 400 gr 747 Ft/kg 299 Ft
Well done fertőtlenítő foly. 1 l 299 Ft
Ariel mosópor 400 gr 748 Ft/kg 299 Ft
Tomi Kristály 400 gr 498 Ft/kg 199 Ft
Bonux mosópor 2 kg 449 Ft/kg 899 Ft
Bonux gél 1,5 l 599 Ft/l 899 Ft
Biopon mosópor 2 kg 499 Ft/kg 999 Ft
Biopon gél 1,5 l 666 Ft/l 999 Ft
Duck WC-gél 750 ml 532 Ft/l 399 Ft



Az Elsõ Miskolci Lions Klub és
az Észak-Magyarország napilap
egymillió forintot adományozott a

felsõzsolcai Platthy Ida Óvoda
alapítványának, amelyet gyakor-
latilag a falak és a tetõ kivételé-
vel  szinte teljesen újjá kell épí-
teni, akkora károkat okozott az
épületben a júniusi árvíz.

Az adományt elsõsorban új ját-
szószerek beszerzésére fordítják,
mivel az épületben lévõ minden
ingóság tönkrement.

Fotónkon Kiss László, az Elsõ
Miskolci Lions Klub elnöke és
Drozsnyik Jánosné, az óvoda ve-
zetõje, a háttérben a klub veze-
tése.
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Versenyfutásban az idõvel

ÉRTÉKMENTÕ ÚJJÁÉPÍTÉST
SZERETNÉNEK

Bemutatkoztak a
VPOP új vezetõi  

A Szentendrei skanzen észak-
magyarországi falu tájegységé-
ben és a Mûemléki
Felügyelõségnél is adatokat
gyûjtenek az építészek
Felsõzsolca újjáépítéséhez.
Mint ismeretes, a településen
több mint 170 ház dõlt össze,
vált lakhatatlanná.

� SZ. S. 

Szentendrén, az észak-magyar-
országi falu tájegységben többsé-
gükben az eredeti helyükön el-
bontott, majd a múzeumban újra
felépített, eredeti épületek állnak
– a látványosságon kívül ezt egy-
fajta „génbank”-nak is szánják,
ahová szükség esetén mindig vissza
lehet nyúlni autentikus mintákért.

Rudolf Mihály, a Hadas Építész
Kft. vezetõje, a felsõzsolcai önkor-
mányzat tanácsadó fõépítésze la-
punknak elmondta: nagyon sok
olyan épületet mosott el az áradás
a településen, amelyek a múlt je -
gyeit, építési örökségét tükrözték.
84 házat korábban védetté is nyil-
vánítottak, ezek közül 70 semmi-
sült meg. – Szeretnénk, ha ezek az
értékek, jellegzetes stílusjegyek az
újjáépítés után is megmaradnának
– nyilatkozta Rudolf Mihály, el-

mondva: a zsolcai épületek álla-
potát a Kós Károly Egyesület épí-
tész-irodáival közösen mérték fel. 

Az elmosott, esetenként évszá-
zados házak többségének a falai vá-
lyogból készültek annak idején. Ez
szintén hordozott bizonyos sajá-
tosságokat – a mûértõ szemével ér-
tékeket – a rekonstrukció azonban
nyilván betonalapzatokon, korsze-
rû építõanyagokkal történik majd.
– Semmiképpen nem szeretnénk
silány, amerikai vagy más, modern
stílusú házakat építeni, hiszen
ennek a városnak mindig jellegze-
tességei voltak a tájba illõ, a vidék
építési örökségét tükrözõ épületek

– mondta el Rudolf Mihály, aki sze-
rint csaknem százféle tervet kap-
tak már építészektõl, ezek közül, a
lehetõségeket figyelembe véve
ötven tûnik használhatónak. 

– Felsõzsolcán nagyon nagy a
probléma, nagyobb, mint bármely
más, árvíz sújtotta településen – tette
hozzá az építész, kiemelve, hogy ál-
landó versenyfutásban vannak az
idõvel. Megítélésük szerint késõn jött

a kormányzati segítség, körülmé-
nyesen lehet hozzáférni a pénzhez,
s a lakásonként igényelhetõ, maxi-
mum tízmillió forintból legfeljebb 48-
50 négyzetméteres, „CS” típusú la-
kásokat lehet építeni. Rudolf Mihály
szerint több megoldáson gondol-
kodnak, egyes házaknak például leg-
alább a szerkezetét szeretnék úgy
kialakítani, hogy a késõbbiekben, ha
a tulajdonos anyagi lehetõségei ezt
engedik, ne ütközzön különösebb
akadályokba a bõvítés. – Ez a tele-
pülés akkora kárt szenvedett, hogy
az újjáépítés mindenképpen spe-
ciális elbírálást, támogatást igé-
nyelne. Jelentõsen bõvülhetnének
a lehetõségek akkor is, ha a nagy
kivitelezõk, akik kedvezményesen
jutnak építõanyaghoz, esetleg maguk
is állítanak elõ ilyet, összefognának
a helyi, vagy környékbeli kisvállal-
kozókkal, akiknek rendelkezésük-
re állnak a szükséges technikai esz-
közök, viszont finanszírozási prob-
lémákkal küzdenek – hangoztatta
az építész. 

Bemutatták a Vám- és
Pénzügyõrség új országos és
regionális vezetõit kedden
Miskolcon. A rendezvényen
nyílt meg a „Vámosok az ár-
víznél” címû fotókiállítás is,
mely a következõ hetekben a
VPOP Széchenyi utcai székhá-
zában lesz megtekinthetõ.

� TAJTHY Á.

A pénzügyõrség új országos pa-
rancsnoka, Béndek József altá-
bornagy örömét fejezte ki, hogy
Szabó Zsolt ezredes, az Észak-ma-
gyarországi Regionális Parancs -
nokság eddigi vezetõje a jövõben
országos szakmai helyettes lesz.
Mint mondta, felkészült szakem-
bernek tartja õt, hasonlóan gon-
dolkoznak. 

Elhangzott az is, hogy a jövõben
változnia kell a VPOP-nek is, az
eddigi határozottság mellett a
jövõ ben az ügyfélbarát magatar-
tásra, a hatékonyságra és az ed-
diginél is jobb kommunikációra
kell majd fektetni a hangsúlyt.

A jövõben külön ember irányítja
majd a bûnügyi szakterületet is,
Soós László személyében. Ennek
azért van nagy jelentõsége, mert
a terület jövõben önálló szerve-
zetként mûködik majd. Mint el-
hangzott, erre a munkára is na-
gyobb hangsúlyt kell fektetni, és a
jelentõs adócsalások kiszûrése ér-
dekében felkészültebb szakmai
munkára van szükség. Elmondták
azt is, az elmúlt félévben jól dol-
gozott a Vám- és Pénzügyõrség,
de több területen nem tartható az
elõírás. Ilyen a jövedéki adó kér-
dése, mivel az üzemanyag rend-
kívül magas ára miatt a környezõ
országokban tankolnak az adósok.
A regisztrációs díj miatt ugyanak-
kor jelentõsen csökkent idén az au-
tóvásárlások száma.

A VPOP Észak-magyarországi
Regionális Parancsnokságát a jö-
võben Erdélyi János irányítja, aki
leszögezte, jó kondíciók mellett
veszi át a munkát, és hasonló szín-
vonalon kívánják folytatni azt a jö-
võben is.

Fotókiállítás is nyílt a vámosok árvízi munkájáról.

A Keresztény Magyar Cigány
Európai Unió Szövetség
Egyesülete szervezett kedden
„Magyar cigányság keresztény
megújulása” címmel konfe-
renciát a megyei önkormány-
zat Szász-termében. 

� SOÓS P.

Az egyesület elnöke, Horváth
József nyitóbeszédében elmond-
ta, mindenkinek szüksége van a
változásokra, ezért szerveztek kö-

tetlen beszélgetést a cigányság szá-
mára. Horváth József szerint a ma-
gyarok helyesen Szent István útján
jártak, így nekik is követniük kel-
lene egy hasonló pályát. „A ci-
gányság istenfélõ, csak kevesen
gyakorolják vallásukat” – mond-
ta az elnök, majd hozzátette,
szeretné, ha a konferencia után
keresztény alapokra tudnák he-
lyezni elveiket.

Ezt követõen Farkas Félix, a
Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei

Közgyûlés képviselõje, a Kisebbségi
Bizottság elnöke köszöntötte a ven-
dégeket, majd Rostás-Farkas
György, József Attila-díjas író osz-
totta meg üzenetét a megjelen-
tekkel. A népmûvelõ elmondta, a
cigányok nagyon mélyrõl és mesz-
szirõl jöttek, menekültek és ván-
doroltak, majd 700 év után talál-
tak hazára, ám a mai napig nem
ismerik a helyes utat. „Magyaror -
szágon nem jó cigánynak lenni, sõt
szégyen” – hangsúlyozta Rostás-
Farkas György. „Ha nem tudjuk
magunkat megszervezni, nincs to-
vább. Összetartás esetén lenne ha-
talom, jó példa erre az Egyesült Ál-
lamok Martin Luther Kinggel és
Barack Obamával” – tette hozzá
az író, aki szerint szemléletválto-
zásra van szükség. Mint mondta,
ha Olaszliszkán lett volna vajda,
nem történik meg a szörnyû tra-
gédia Szögi Lajossal. Rostás-Farkas
György szavai után a szintén a me-
gyeházán zajló „Szegények min-
dig lesznek veletek” címû konfe-
rencián tartott elõadást, a Szász-
teremben megjelentek pedig el-
kezdhették az eszmecserét.

Az MVK Zrt. utasszámlálási
adatai alapján az utazási igé-
nyek alacsonyabbak, mint
ahogy azt a nyári menetrend
készítésekor tervezték, ezért
augusztus hónapban a villa-
mosok és villamospótlók me-
netrendjét a valós utazási igé-
nyekhez igazítják. 

Ez a gyakorlatban azt jelenti,
hogy az 1 VP villamospótló au-
tóbuszok esetében munkanapo-
kon a 3-4 perces napközbeni kö-
vetési idõ 5-6 percre módosul,
munkaszüneti napokon pedig 4-
5 perc helyett 4-6 percenként in-
dulnak a járatok.

A B VP villamospótló autóbu-
szok járatsûrûsége nem változik,
de a menetrendjét az 1 VP villa-
mospótlók új menetrendjéhez
igazították.

Az 1-es és 2-es villamosok
menetrendje csak munkanapo-
kon változik. A 2-es villamos
esetében a napközbeni 10 per-
ces követési idõ átlag 12-15 perc-
re módosul, az 1-es villamos me-
netrendje minimálisan változik a
villamospótlókhoz való csatlako-
zás miatt.  

Az utasok a villamosok és vil-
lamospótló autóbuszok augusztusi
menetrendjét a bérletpénztárak-
ban térítésmentesen átvehetik.

Július 23-án, pénteken reg-
gel visszaállt a forgalmi
rend a Baross – Bajcsy-Zs. u.
keresztezõdésben, s válto-
zott az Ady híd keresztezõ -
désének rendje – tájékozta-
tott a Miskolc Városi
Közlekedési Zrt. Projekt
Igazgatósága.

Két fontos forgalmi változásra
kell odafigyelni a városban köz-
lekedõknek a Zöld Nyíl villa-
mosprojekt munkálatai miatt.
Július 23-án visszaállt az eredeti
forgalmi rend a Baross – Bajcsy-
Zs. u. keresztezõdésben, azaz
azoknak, akik a József Attila utca
felõl a Tiszai pályaudvar irányá-

ba közlekednek, nem kell áttér-
ni a villamospálya bal oldalára,
hanem az eredeti úton, a villa-
mossíneken át lehet haladni. A
másik oldalon viszont továbbra is
megmarad a sávszûkítés a sza-
kaszon zajló további munkálatok
miatt.

Másik fontos változás a forgal-
mi rendben, hogy az Ady hídnál
található keresztezõdésben va-
sárnaptól, július 25-tõl a Búza tér
felõl haladva a 3-as számú úton
csak egy sáv lesz szabad, a Király
utca felõl érkezõk pedig két sáv-
ban tudnak majd közlekedni sáv -
elhúzással. Az eredeti öt sáv he-
lyett tehát három lesz használható
a keresztezõdésben.

Lakossági fórumon vett részt
múlt hét szombaton Illés
Zoltán, a Vidékfejlesztési
Minisztérium környezetvé-
delmi államtitkára
Felsõzsolcán.

Az ártérre kiadott építési enge-
délyek visszavonását és az ott fel-
épülõ kereskedelmi létesítmények
számára kötelezõ biztosítás fize-
tését kezdeményezi Illés Zoltán. A
politikus errõl hétvégén Felsõ -
zsolcán, egy lakossági fórumon
beszélt. Elfogadhatatlannak és fel-
háborítónak tartja, hogy egyes ke-
reskedelmi létesítmények még
most is kapnak építési engedélyt
a Miskolc környéki árterületre. 

A lakossági fórumon felve -
tõdött az is, hogy Miskolc határá -

ban, az ártérre nemrég újabb épí-
tési engedélyt adott ki az ön-
kormányzat. Káli Sándor, Miskolc
polgármestere felszólalásában el-
mondta, az önkormányzatokat
törvény kötelezi arra, hogy ki-
adják az építési engedélyt, ha a
beruházó minden szakhatósági
engedéllyel rendelkezik. Így sze-
rinte a törvényen kell módosíta-
ni.

Mint ismert, a kormány dönté-
se alapján a 3,1 milliárd forintos ár-
vízi támogatásból 1,7 milliárd forintot
kap Felsõzsolca önkormányzata,
melyet a több mint 170 összedõlt
ház újjáépítésére fordítanak majd.
Csöbör Katalin, a terület ország-
gyûlési képviselõje a fórumon a tá-
mogatás részleteirõl és miként-
jérõl tájékoztatta a megjelenteket. 

Illés Zoltán a fórumon el-
mondta, törvénymódosításokra
van szükség, melyek közül kettôt
említett. Az egyik, hogy ha a fo-
lyók árvízi nagymedrében fel-
épül egy ipari vagy kereskedelmi
létesítmény, akkor kötelezõ biz-
tosítást kelljen kötnie az azt
mûködtetõ cégnek. A másik
pedig, hogy az önkormányzatok
ne adhassanak ki építési engedélyt
ilyen létesítményeknek. 

A politikus szerint a szûkös
költségvetés miatt a multinacio-
nális cégektõl is be kellene szed-
ni azt a termékdíjat, melyet a pille-
palackok után fizetnek a vásárlók.
Az államtitkár továbbá tárgyal
majd arról is, hogy az árvízkáro-
sultak adókedvezményt kaphas-
sanak. 

Államtitkári fórum Felsõzsolcán

SZEMLÉLETVÁLTOZÁSRA 
VAN SZÜKSÉG

Rostás-Farkas György (középen) szerint fontos az összefogás.
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